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Święto Wielkiej Nocy 
to czas otuchy i nadziei,

czas odradzania się wiary w siłę Chrystusa 
i w siłę człowieka.

Życzymy, aby 

Święta Wielkanocne 
przyniosły radość, pokój 

oraz wzajemną życzliwość.
By stały się źródłem wzmacniania ducha!

Dyrektor Strzelińskiego Ośrodka Kultury 
Sylwia Korczyńska 

wraz z załogą

Coraz większe ograniczenia działalności i zamykanie kolejnych 
oddziałów strzelińskiego szpitala mocno odbijają się na miesz-
kańcach naszego powiatu. Ta sytuacja wymusza na samorzą-
dach podjęcie szybkich i konkretnych działań. 

 Radni Rady Miejskiej Strzelina jednomyślnie przyjęli uchwałę intencyjną

czytaj str. 5

Coraz bliżej biura paszportowego w Strzelinie 
czytaj str. 3

Gdzie zaparkujemy 
po otwarciu ratusza? 

Od wielu miesięcy strzeliński samorząd pracuje nad rozwiąza-
niem kwestii parkowania w rejonie Rynku po przeniesieniu magi-
stratu do odbudowanego ratusza. Podjęto wielotorowe działania. 
Na czym polegają i gdzie zaparkują pojazdy klienci urzędu, miesz-
kańcy okolic centrum oraz pracownicy samorządowi? czytaj str. 3

czytaj str. 9

Mieszkańcy są mocno zaniepokojeni
W środę, 15 marca w świetlicy w Żeleźniku odbyło się spo-

tkanie z mieszkańcami. Jego tematem była kwestia ujawnione-
go procederu składowania odpadów komunalnych na terenie 
pobliskiej kopalni piasku. 

Przy przejściach
dla pieszych

będzie jaśniej
Generalna Dyrekcja Dróg 

Krajowych i Autostrad planuje 
wymienić oświetlenie w rejonie 
„krajówki”...

czytaj str. 6
POWSTANIE KLUB SENIORA czytaj str. 6

Najlepsi na Dolnym Śląsku 
Są młodzi, zdolni, a łączy ich tenisowa pasja oraz gra w jednym zespole – Terenowym Klubie Spor-

towym Granit Strzelin. W ostatnim czasie z powodzeniem reprezentują klub oraz gminę w regionalnych 
i ogólnopolskich rozgrywkach tenisa stołowego. czytaj str. 7

W mieście trwa zbiórka 
odpadów wielkogabarytowych

czytaj str. 8
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Nowiny 
Strzelińskie

Samorządowy Informator Gminy Strzelin 
- bezpłatna gazeta poświęcona ważnym 

wydarzeniom w gminie Strzelin. 
Informuje o pracy urzędu oraz jednostek podległych gminie.

Redakcja nie zwraca tekstów niezamówionych. 
Zastrzega sobie prawo do redagowania i skracania nadsyłanych 
tekstów oraz zmiany ich tytułów.

Ruszyły wiosenne nasadzenia 
Nadeszła wiosna, a razem z nią ruszyły roboty porządkowe 

w mieście. Pracownicy Centrum Usług Komunalnych i Tech-
nicznych w Strzelinie prowadzą cięcia pielęgnacyjne drzew 
i krzewów. Oczyszczono m.in. teren przy ulicy Glinianej, 
za Punktem Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. 
W strzelińskim Rynku przeprowadzono prace rewitalizacyjne 
skwerów. Posadzone zostały różaneczniki. Nowe nasadzenia 
pojawiły się również na skwerze przy ul. Kilińskiego (w pobliżu 
ronda). Warto również dodać, że na skwerach administrowa-
nych przez jednostkę zamontowano na drzewach budki lęgowe, 
które zostały wykonane przez uczniów strzelińskich szkół pod-
stawowych. Łącznie jest ich 28. Na pierzei wschodniej i połu-
dniowej Rynku zostały ustawione cztery stojaki na rowery. 

W centrum pojawiły się również ozdoby świąteczne.
Ponadto pracownicy jednostki naprawili uszkodzone progi 

zwalniające w Pław-
nej. Na terenie miasta 
trwają natomiast prace 
związane z wiosen-
nym łataniem ubytków 
w drogach gminnych. 
Na terenie parkingu 
przy Publicznej Szko-
le Podstawowej nr 5 
w Strzelinie zostały 
zniwelowane wszyst-
kie nierówności. 

RED

Nowe nasadzenia pojawiły się m.in na skwerku przy ulicy Kilińskiego w Strzelinie

Wielkanocne kwietniki w kształcie jajek 
prezentują się okazale

Trwa akcja składania 
zeznań podatkowych za 
2022 r. Z fiskusem można 
rozliczyć się w tym roku 
najpóźniej do 2 maja. 
Urzędnicy namawiają, 
aby dokonać tego obo-
wiązku przez Internet. 
To nie tylko pozwoli nam 
uniknąć oczekiwania 
w kolejkach, ale również 
przyspieszy zwrot nad-
płaty podatku. 

W połowie lutego ruszy-
ła akcja rozliczeń rocznych 
z urzędem skarbowym w for-
mie elektronicznej, poprzez 
platformę Twój e-PIT. Do-
stęp do usługi możliwy jest 
wyłącznie przez e-Urząd 
Skarbowy, na stronie podat-
ki.gov.pl. Warto rozliczyć się 
w formie elektronicznej i sko-
rzystać z szybszego zwrotu 
nadpłaty podatku (do 45 dni).

Co znajdziemy 
w usłudze Twój e-PIT?

Przygotowane zostały 
wstępne deklaracje podatkowe 
na drukach PIT-28, PIT-36, 
PIT-37 i PIT-38. Wymienione 
deklaracje zostały sporządzo-
ne na podstawie danych prze-
kazanych do urzędów skarbo-
wych do końca stycznia 2023 
roku, a pochodzą z informacji 
PIT-11 od pracodawców, PIT-
-8C itd. Należy podkreślić, że 
przygotowaną na portalu de-
klarację, podatnik powinien 
sprawdzić, może ją zmodyfi-
kować i zaakceptować. Może 
też nie zrobić nic, wówczas 2 
maja deklaracja zostanie uzna-
na za złożoną.

Uwaga: Usługa Twój e-
-PIT nie dotyczy przychodów 
z działalności gospodarczej 
i działów specjalnych produk-
cji rolnej.

W przygotowanych ze-
znaniach uwzględniono sze-
reg informacji, takich jak 
dane podatnika, nr rachunku 
bankowego, ulga na dzieci. 
W usłudze dostępne jest rów-
nież oświadczenie o przeka-
zaniu 1,5 % podatku organi-
zacji pożytku publicznego, na 
podstawie numeru KRS OPP 

Sprawdź, 
jakie są zmiany... Rozliczenie z fiskusem 

– co warto wiedzieć? 
wskazanej w zeznaniu w po-
przednim roku. Podatnicy 
rozliczający dochody z najmu, 
będą mieli dostęp do historii 
wpłat podatku dokonywa-
nych w trakcie roku, co znacz-
nie ułatwi proces rozliczenia.

Warto zaznaczyć, że w 2022 
roku wprowadzono szereg 
zmian w rozliczeniach, ko-
rzystnych dla podatników. 
Podniesiona została kwo-
ta wolna od podatku do-
chodowego do 30.000 zł. 
Niezależnie, kto ile zarobił, 
zapłaci podatek tylko od nad-
wyżki dochodu ponad 30.000 
zł rocznie. Stawka podat-
ku dla osób, które zarabiają 
rocznie do 120.000 zł wynosi 
obecnie 12 %.

Podatnicy, którzy przez 
część 2022 roku byli objęci 
zlikwidowaną tzw. ulgą dla 
klasy średniej i dla których 
rozliczenie z tą ulgą okaże się 
bardziej opłacalne niż rozli-
czenie według nowego me-
chanizmu, otrzymają z urzędu 
skarbowego zwrot różnicy 
między podatkiem należnym 
a podatkiem hipotetycznym 
wyliczonym z zastosowaniem 
tzw. ulgi dla klasy średniej. 
Ewentualną różnicę wyliczy 
i zwróci urząd skarbowy, bez 
zaangażowania podatnika. 
Podatnik po złożeniu ze-
znania za 2022 rok, otrzyma 
z urzędu skarbowego pisem-
ną informację czy taka różni-
ca wystąpiła i kiedy zostanie 
zwrócona.

Obecne rozwiązania po-
datkowe wspierają seniorów, 
którzy po osiągnięciu wieku 
emerytalnego  są czynni zawo-
dowo i chcą dalej pracować. 
Z preferencji mogą korzystać 
emeryci w wieku 60+ (kobie-
ta) i 65+(mężczyzna), którzy 
mimo osiągnięcia uprawnień 
do emerytury zrezygnują z jej 
pobierania i będą dalej aktyw-
ni zawodowo. Ta, tzw. ulga 
PIT-0 dla seniora, polega na 
zwolnieniu od podatku zarob-
ków z pracy na etacie, z umo-
wy zlecenia zawartej z firmą, 

przychodów z pozarolniczej 
działalności gospodarczej (in-
nych niż opodatkowane kartą 
podatkową) oraz z zasiłków 
macierzyńskich, do łącznej 
kwoty 85 528 zł rocznie.

Seniorzy, którzy rozlicza-
ją się według skali podatko-
wej, skorzystają dodatkowo 
z 30.000 zł kwoty wolnej od 
podatku. Oznacza to, że pra-
cujący seniorzy, którzy nie 
pobierają emerytury, zapłacą 
podatek dopiero po przekro-
czeniu co najmniej 115 528 
zł (30 tys. zł kwoty wolnej + 
85 528 zł przychodu zwolnio-
nego). PIT-0 dla seniora obo-
wiązuje od 1 stycznia 2022 r. 

Na profity przy rozliczeniu 
rocznym mogą liczyć również 
małżonkowie, którzy rozlicza-
ją się wspólnie. Korzystają oni 
z 60.000 zł kwoty wolnej od 
podatku. Korzyści obejmu-
ją również rodziców i opie-
kunów prawnych samotnie 
wychowujących dzieci, w od-
niesieniu do dochodów uzy-
skanych od 1 stycznia 2022 
r. Osoby samotnie wychowu-
jące, podobnie jak małżon-
kowie, mogą korzystać z po-
dwójnej kwoty wolnej, czyli 
60.000 zł. Opodatkowanie 
dochodów osoby samotnie 
wychowującej dzieci polega 
na obliczeniu podatku w po-
dwójnej wysokości od połowy 
łącznych dochodów. 

Od 2022 r. obowiązuje rów-
nież tzw. PIT-0 dla rodzin 4+. 
To realna pomoc dla polskich 
rodzin. Rozwiązanie przezna-
czone jest dla podatników 
(rodziców, opiekunów praw-
nych, rodziców zastępczych), 
którzy wychowują co najmniej 
4 dzieci, niezależnie od tego, 
czy są samotnymi rodzicami. 
Każdy rodzic co najmniej 
czwórki dzieci, którego przy-
chody z pracy na etacie, umo-
wy zlecenia lub z pozarolni-
czej działalności gospodarczej 
(innej niż opodatkowana kartą 
podatkową) korzysta ze zwol-
nienia z opodatkowania do-

chodów do kwoty 85 528 zł.

Preferencje podatkowe dla 
rodziców, opiekunów praw-
nych i dzieci wprowadzone 
w rozliczeniach za 2022 roku 
polegają również  na:

• zwiększeniu kwoty za-
robków, jakie może osiągnąć 
dorosłe, uczące się dziecko, 
bez utraty preferencji po-
datkowych przez rodziców. 
Kwota dopuszczalnych za-
robków dziecka, branych pod 
uwagę przy preferencyjnym 
rozliczeniu rodzica, uldze na 
dziecko oraz PIT-0 dla rodzin 
4+, wzrosła z 3 089 zł do 
12- krotności renty socjalnej 
(w 2022 r. jest to kwota 16 
061,28 zł);

• rezygnacji z doliczania 
do dochodów rodziców, ren-
ty małoletnich dzieci, w tym 
rent  rodzinnych. Renty ro-
dzinne będą rozliczane odręb-
nie – jako dochody dziecka, 
a nie rodziców. Dzięki temu 
dziecko jako odrębny podat-
nik również będzie korzystać 
z kwoty wolnej 30 tys. zł;

• preferencjach podatko-
wych dla otrzymujących za-
siłki macierzyńskie. Ulgi po-
datkowe (takie jak: ulga dla 
młodych, ulga na powrót, 
ulga dla rodzin 4+ oraz pra-
cujących seniorów) będą 
obejmowały również zasiłki 
macierzyńskie przyznawa-
ne rodzicom i opiekunom, 
przyjmującym dzieci na wy-
chowanie. Oznacza to, że nie 
będą opodatkowane, jeśli ich 
wysokość wraz z pozostałymi 
przychodami objętymi PIT-0, 
nie przekroczy kwoty 85 528 
zł rocznie.

Tak w dużym skrócie wy-
glądają główne zasady rozli-
czeń zeznań podatkowych za 
2022 rok. W artykule przed-
stawiono tylko te najważniej-
sze i dotyczące największych 
grupy podatników, do których 
można zaliczyć pracowników, 
seniorów oraz rodziny. 

Opr. na podstawie informacji 
z Urzędu Skarbowego w Strzelinie 

źródło: Ministerstwo Finansów, 
www.podatki.gov.pl 

Zespół Oświaty Gmin-
nej w Strzelinie z powodze-
niem wnioskował o środki 
w ramach „Narodowego 
Programu Rozwoju Czy-
telnictwa 2.0 na lata 2021-
2025”.  Wparcie finansowe, 
ponad 30 tys. zł,  z budżetu 

Do trzech szkół trafi 
łącznie ponad 30 tys. zł Pieniądze na rozwój czytelnictwa

państwa jest przeznaczone 
dla organów prowadzących 
szkoły oraz biblioteki peda-
gogiczne, a celem programu 
jest promowanie i wspiera-
nie rozwoju czytelnictwa. Te 
pieniądze zostaną przezna-
czone m.in. na zakup: ksią-
żek będących nowościami, 

elementów wyposażenia do 
bibliotek szkolnych i peda-
gogicznych. W 2023 r. środki 
trafią do Publicznej Szkoły 
Podstawowej nr 4 w Strzeli-
nie (12 tys. zł przy wkładzie 
własnym 3 tys. zł), Publicz-
nej Szkoły Podstawowej nr 5 
w Strzelinie (12 tys. zł, przy 

wkładzie 3 tys. zł), Publicznej 
Szkoły Podstawowej w Kuro-
patniku (3200 zł, przy wkła-
dzie własnym 800 zł). Warto 
zaznaczyć, że w programie 
czytelnictwa biorą udział 
wszystkie gminne jednostki 
oświatowe naprzemiennie.

RED
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Wielkimi krokami zbliża się 
historyczna chwila dla nasze-
go miasta, którą niewątpliwie 
będzie otwarcie odbudowa-
nego ratusza. Nowy, okazały 
obiekt zapewne przyczyni się 
do ożywienia strzelińskiego 
Rynku. Część osób zasta-
nawia się natomiast, jak zo-
stanie rozwiązana kwestia 
parkowania samochodów 
w samym centrum. Nasz Ry-
nek jest spory i znajduje się 
tam około 150 miejsc parkin-
gowych. Zaznaczmy, że nie-
wiele jest miast oferujących 
bezpłatne miejsca postojowe 
w ścisłym centrum. Z pu-
blicznych miejsc korzystają  
m.in. mieszkańcy otaczają-
cych bloków, pozostawiając 
tam swoje samochody. Gdy 
strzeliński magistrat zosta-
nie przeniesiony do centrum 
zapotrzebowanie na miejsca 
postojowe wzrośnie w go-
dzinach pracy urzędu, gdyż 
pojazdy będą chcieli zapar-
kować klienci odwiedzający 
urząd. Aby rozwiać wszelkie 
wątpliwości udaliśmy się do 
strzelińskiego magistratu. Na-
czelnik Wydziału Transportu 
i Drogownictwa Jan Maćkała 
podkreśla, że od wielu mie-
sięcy pracowano nad tą kwe-
stią i znaleziono rozwiązanie, 
które nie pogorszy sytuacji 
w  centrum miasta. - Pod-
jęliśmy wielotorowe dzia-
łania – zaczyna. - Trzeba 
podkreślić, że dotychczas 
dla wielu kierowców, nie 
tylko mieszkańców naszej 
gminy, Rynek stanowił 
centrum przesiadkowe. 
Sporo osób przyjeżdżało 
do centrum, zostawiało 
auta i przesiadało się do 
autobusów, aby dotrzeć do 
pracy w podwrocławskich 
firmach. Tym sposobem 
zaparkowane samochody 
blokowały miejsca nawet 
po 10 godzin. Niedawno 
zakończyliśmy dużą in-
westycję w rejonie dworca 
PKP, gdzie powstało ponad 
100. miejsc parkingowych. 
I tam właśnie zamierzamy 
skierować kierowców, któ-
rzy będą mogli swobodnie 
zostawić samochody i kon-

W sierpniu ubiegłego roku Rada Miejska Strzelina podjęła 
uchwałę intencyjną w sprawie utworzenia w naszym mieście Te-
renowego Punktu Paszportowego. Strzeliński magistrat razem 
z burmistrz Dorotą Pawnuk mocno zabiegali o taką możliwość 
u Wojewody Dolnośląskiego Jarosława Obremskiego. Na po-
czątku marca bieżącego roku poczyniono kolejny ważny krok. 
Burmistrz naszego miasta oraz wojewoda podpisali list intencyjny 
w sprawie utworzenia TPP. Jak zapowiedziała Dorota Pawnuk, 
jeżeli wszystko pójdzie zgodnie z planem, to biuro paszportowe 
zostanie uruchomione już w czerwcu w budynku nowego ratusza. 
Warto dodać, że podpisanie listu intencyjnego poprzedziła wizyta 
wojewody i delegacji strzelińskiego samorządu w odbudowywa-
nym budynku ratusza. 

RED

Podpisanie listu intencyjnego to kolejny ważny krok, aby w naszym mieście mógł rozpocząć 
działalność Terenowy Punkt Paszportowy

Kiedy urząd przeniesie się do nowej siedziby? 

Budowa ratusza 
na ostatniej prostej
Postępy prac przy od-

budowie strzelińskiego 
ratusza w Rynku widać 
gołym okiem. Od kilku 
miesięcy możemy podzi-
wiać już całą bryłę budyn-
ku. Ta ważna i historyczna 
inwestycja wkroczyła już 
w decydującą fazę. Pierw-
szy kwartał 2023 roku to 
prace wykończeniowe 
wewnątrz ratusza, roboty 
przy schodach zewnętrz-
nych, odtwarzanie dróg 
i chodników wokół bu-
dynku, a także kończenie 
prac przy zabezpieczeniu 
historycznej części ka-
miennej wieży oraz piwnic 
ratusza. - Rozpoczęliśmy 
wyposażanie pomieszczeń w meble i urządzenia niezbędne 
do funkcjonowania urzędu. Firma zewnętrzna po drobnych 
perturbacjach doprowadziła do budynku gaz na potrzeby 
ogrzewania ratusza – opisuje Zdzisław Rataj, prezes gminnej 
spółki Strzeliński Ratusz, która odpowiada za realizację inwesty-
cji. - Przed nami dokończenie prac związanych z elewacją 
i terenem wokół budynku (ich przebieg zależy od warun-
ków pogodowych), a także roboty porządkowe wewnątrz, 
wyposażenie obiektu oraz wszelkie odbiory. Zakładamy, że 
pod koniec drugiego kwartału bieżącego roku rozpocznie-
my przenoszenie Urzędu Miasta i Gminy w Strzelinie do no-
wej siedziby – kończy Rataj.  

Przypomnijmy, że obiekt z zewnątrz nawiązuje do budynku 
z poł. XVI wieku. Wnętrze natomiast przewidziano nowoczesne 
i funkcjonalne. Powierzchnia użytkowa całego ratusza wynosi po-
nad 3,1 tys. m2, a kubatura nadziemnej części budynku razem 
z istniejącą wieżą to ponad 16 tys. m3.

RED

Ratusz prezentuje się 
bardzo okazale

Wszystko jest na dobrej drodze

Coraz bliżej 
biura paszportowego 

w Strzelinie 

Dostępnych będzie około 100 miejsc...

Gdzie zaparkujemy 
po otwarciu ratusza? 

Od wielu miesięcy strzeliński samorząd pracuje nad rozwiązaniem kwestii parkowania 
w rejonie Rynku po przeniesieniu magistratu do odbudowanego ratusza. Podjęto wie-
lotorowe działania. Na czym polegają i gdzie zaparkują pojazdy klienci urzędu, miesz-
kańcy okolic centrum oraz pracownicy samorządowi? 

tynuować podróż do pracy 
innym transportem. Rada 
Miejska Strzelina podję-
ła podczas sesji w lutym 
uchwałę dotyczącą określe-
nia przystanków autobuso-
wych. Dzięki czemu zyska-
my wolne miejsca w Rynku 
– informuje Maćkała. 

Kolejnym rozwiązaniem 
ma być zagospodarowanie 
placu przy starym browarze 
(w obrębie ulic: Kościelnej, 
Staszica i Rycerskiej). Fir-
ma „Marbud” Marka Jakóba 
opracowała projekt, który 
zakłada stworzenie w tym 
miejscu około stu miejsc 
postojowych. - Nie będzie 
to tradycyjny betonowy 
parking, z uwagi na to, 
że nie chcemy likwido-
wać zieleni. Zamierzamy 
zastosować tzw. geokra-
tę, która pozwala w łatwy 
i szybki sposób stabilizo-
wać grunt, dzięki czemu 
trawnik nie będzie roz-
jeżdżany przez koła sa-
mochodów. Początkowo 
kratka będzie wypełnio-
na kruszywem, ale trawa 
w krótkim czasie przebije 
się przez cienką warstwę. 
Chcę również podkreślić, 

że nie będziemy wycinać 
drzew, które ram rosną – 
wyjaśnia. Parking ma służyć 
klientom  odwiedzającym 
strzeliński magistrat. Pojazdy 
będą zostawiać tam również 
pracownicy urzędu. Projekt 
zyskał wstępna pozytywną 
opinie konserwatora zabyt-
ków. Obecnie jest w fazie 
uzgodnień, a strzeliński ma-
gistrat czeka na wydanie osta-
tecznej decyzji w tej sprawie 
ze strony konserwatora. Gdy 
ten zezwoli na wykonanie 
strefy parkowania, urząd 
przystąpi do realizacji inwe-
stycji. Urzędnicy szacują, że 
proponowane rozwiązanie 
nie będzie bardzo kosztowne 
i uda się je wykonać ze środ-
ków bieżących. Jak zapewnia 
naczelnik Wydziału Trans-
portu i Drogownictwa, ruch 
w tym rejonie pozostanie bez 
zmian. Wjazd na parking bę-
dzie możliwy od strony ulicy 
Rycerskiej, czyli bezpośred-
nio przy starym browarze. Sa-
morząd nie zamierza wpro-
wadzać opłat za parkowanie, 
zarówno w Rynku, jak i na 
nowo zagospodarowanym 
terenie. 

Samorząd znalazł również 

kolejne rozwiązanie, które 
przyczyni się do zwolnie-
nia miejsc parkingowych na 
tarczy Rynku. W centrum, 
jak wspominaliśmy, parkuje 
sporo mieszkańców okolicz-
nych bloków. - Od strony 
rotundy Św. Gotarda (za 
wschodnią pierzeją Rynku 
– red.) znajduje się gminny 
teren, który dawniej służył 
jako boisko. Szeroki na 15 
metrów plac chcemy prze-
znaczyć na miejsca par-
kingowe dla mieszkańców 
bloku. Musimy tylko sko-
rygować wjazd, aby kie-
rowcy mogli swobodnie się 
tam poruszać – tłumaczy 
Maćkała. Na tym placu zmie-
ści się około 20 aut, co rów-
nież spowoduje odciążenie 
Rynku. Magistrat zamierza 
również podjąć rozmowy ze 
Spółdzielnią Mieszkaniową, 
aby na terenie spółdzielni za 
blokiem między ul. Wodną 
a ul. Floriana poszerzyć ist-
niejący tam parking.

Do planowanej inwestycji 
oraz kwestii związanych z par-
kowaniem będziemy jeszcze 
wracać w kolejnych numerach 
„Nowin Strzelińskich”.

Jakub Olejnik

Na tym placu przy ulicy Kościelnej w Strzelinie (obok starego browaru) ma powstać ponad 100 miejsc postojowych
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Na początku marca odbyło się uroczyste, symboliczne, otwarcie 
przebudowanej drogi powiatowej prowadzącej do Dobrogoszczy. In-
westycja jest wyjątkowa, bo została sfinansowana z budżetu trzech 
samorządów- powiatowego, gminnego i wojewódzkiego. Po przebu-
dowie, wykonanej przez przedsiębiorstwo Eurovia Polska z Bielan 
Wrocławskich, bitumiczna nawierzchnia drogi prezentuje się napraw-
dę wyśmienicie. W uroczystym otwarciu wzięli udział liczni samorzą-
dowcy oraz przedstawiciele sołeckich władz Dobrogoszczy. Starosta 
Anna Horodyska serdecznie podziękowała za wsparcie powiatowej 
inwestycji burmistrz Dorocie Pawnuk, radnym Rady Miejskiej Strze-
lina oraz przedstawicielowi Sejmiku Województwa Dolnośląskiego 
- Wojciechowi Bochnakowi. Samorządowcom dziękował w imieniu 
mieszkańców sołtys Bogusław Sikora. Zwrócił uwagę na starania rad-
nego Piotra Litwina, który mocno zabiegał o tę inwestycję. Po ofi-
cjalnych przemówieniach przecięto wstęgę, a sołtys Sikora zaprosił 
uczestników wydarzenia na poczęstunek zorganizowany w świetlicy. 

Przypomnijmy, że remont 1,6 kilometrowego odcinka drogi kosz-
tował prawie 890 tys. zł - 250 tys. zł pochodziło z budżetu gminy 
Strzelin, ok. 180 tys. zł to dotacja z budżetu Województwa Dolnoślą-
skiego. Resztę środków zabezpieczył powiat strzeliński.

RED

Na wyremontowanej drodze uroczyście przecięto wstęgę

Przebudowa złagodziła uciążliwości 
W piątek, 3 marca odbyło się uroczyste otwarcie przebudowanego odcinka drogi 

powiatowej - ul. Stacyjnej w Białym Kościele (prowadzącej do stacji PKP). W tej 
inwestycji partycypowała Gmina Strzelin, która przekazała powiatowi na ten cel 75 
tys. zł. W uroczystości uczestniczyli przedstawiciele samorządów: powiatowego, 
gminnego oraz wojewódzkiego. Nie zabrakło również reprezentantów sołeckich 
władz Białego Kościoła i mieszkańców ul. Stacyjnej, którzy od wielu lat zabiegali 
o przebudowę. Warto podkreślić, że inwestycja złagodziła uciążliwości, jakich do-
świadczają mieszkańcy części ul. Stacyjnej od intensywnego transportu ciężarowe-
go generowanego głównie przez wywóz kamienia z gębczyckiej kopalni.

Za realizację tej inwestycji podziękowali samorządowym decydentom - soł-
tys i radny z Białego Kościoła Franciszek Cygal, a także radna powiatowa Do-
rota Put. Tych dwoje samorządowców mocno artykułowało potrzebę przebudowy i te wspólne działania okazały się skuteczne. 

Mieszkańcy przypomnieli przy okazji o kolejnych ważnych potrzebach w tej części sołectwa, zwracając uwagę m.in. na ko-
nieczność wycinki niebezpiecznego zadrzewienia. Mieszkańcy liczą, że na ul. Stacyjnej będą się częściej pojawiać policyjne 
patrole. 

Przypomnijmy, że całkowita wartość zadania to blisko 160 tys.zł. Dofinansowanie Gminy Strzelin to 75 tys. zł, a środki 
własne powiatu – nieco ponad 83 tys. zł. Wykonawcą remontu było Przedsiębiorstwo Robót Drogowo - Mostowych z Brzegu.

RED

O tę inwestycję od wielu lat mocno zabiegali m.in. mieszkańcy ulicy 
Stacyjnej w Białym Kościele

Niedawno odbyło się 
symboliczne otwarcie 
ważnej inwestycji, która 
już od jakiegoś czasu słu-
ży mieszkańcom gminy 
i całego powiatu. Chodzi 
o przebudowę jezdni – ul. 
Piastów Śląskich (droga 
pomiędzy linią kole-
jową, a przedszkolem 
miejskim) oraz budowę 
parkingów na 112 miejsc 
(tzw. Park&Ride).

W czwartek, 23 marca od-
była się kameralnej uroczy-
stości otwarcia parkingów (Par-
k&Ride) oraz drogi łączącej ul. 
Piastów Śląskich z ul. Mieszka 
I. Wzięli w niej udział m.in. 
lokalni samorządowcy, a tak-
że przedstawiciele wykonawcy 
i inspektor nadzoru. W gronie 
oficjalnych gości nie zabrakło 
posła na Sejm RP Przemysława 
Czarneckiego. Szefowa gminy 
dziękowała Radzie Miejskiej 
Strzelina za „zielone światło” 
dla tej inwestycji, a parlamen-
tarzyście za życzliwość, otwar-
tość i bardzo dobrą współpra-
cę. - Całkowity koszt robót 
budowlanych wyniósł blisko 
3,7 mln zł. Przypomnę, że ta 

W kameralnej uroczystości wzięli udział lokalni samorządowcy, a także przedstawiciele wykonawcy i inspektor nadzoru

Nowa nawierzchnia na ul. Kadłubka 
Po wykonaniu kanalizacji deszczowej, na remontowanym 

ok. 250-metrowym odcinku ulicy Wincentego Kadłubka 
w Strzelinie, pracownicy Przedsiębiorstwa Robót Drogowo-
-Mostowych z Brzegu ułożyli nową nawierzchnię bitumicz-
ną jezdni. Na miejscu od wczesnych godzin pracował ciężki 
sprzęt budowlany. Teren inwestycji osobiście wizytowała Bur-
mistrz Miasta i Gminy Strzelin Dorota Pawnuk wraz z pra-
cownikami odpowiedzialnymi za realizację zadań drogowych.

RED

Mieszkańcy ulicy Kadłubka w Strzelinie będą mogli już poruszać się po równej drodze

Droga jak pas startowy

Tę inwestycję powinny docenić zwłaszcza osoby, które korzystają z przejazdów pociągiem

Wygodny parking 
i mała „obwodnica” 

inwestycja to jedno z zadań 
zrealizowanych w ramach 
dużego projektu pn. „Popra-
wa dostępności komunika-
cyjnej dworca PKP oraz in-
nych obiektów użyteczności 
publicznych na terenie mia-

sta poprzez remont i przebu-
dowę 5 dróg w Strzelinie”, na 
wykonanie którego Gmina 
Strzelin otrzymała dofinan-
sowanie z Rządowego Fun-
duszu Polski Ład: Program 
Inwestycji Strategicznych 

(edycja pierwsza) w łącznej 
wysokości ponad 7,5 mln zł. 
Dofinansowanie samej prze-
budowy ul. Piastów Śląskich 
wyniosło nieco ponad 3 mln 
zł, przy wkładzie własnym 
gminy ok. 646 tys. zł. Nie 

ukrywam, że bez otrzyma-
nia wsparcia finansowego 
z pewnością ciężko byłoby 
gminie zrealizować tak po-
trzebną inwestycję - powie-
działa szefowa gminy Strzelin.

Przypomnijmy, że zadanie 

wykonała wrocławska spółka 
Berger Bau Polska, a inspek-
torem nadzoru był Michał 
Kołodnicki. Zakres prac obej-
mował przebudowę jezdni – ul. 
Piastów Śląskich (droga pomię-
dzy linią kolejową, a przed-
szkolem miejskim) o długości 
ok. 450 (do ul. Mieszka I) wraz 
z nowym oświetleniem oraz bu-
dowę parkingów na 112 miejsc 
(tzw. Park&Ride). Wybudowa-
ne parkingi użytkują przede 
wszystkim osoby korzystające 
z publicznego transportu zbio-
rowego. Tę gminną inwestycję 
powinny docenić zwłaszcza 
osoby, które korzystają z prze-
jazdów pociągiem. Nie chodzi 
tu tylko o mieszkańców miasta 
i gminy Strzelin, ale też innych 
gmin powiatu strzelińskiego. 
Połączenie ul. Piastów Śląskich 
z ul. Mieszka I znacznie ułatwi-
ło, m.in. kierowcom wjeżdżają-
cym do miasta od strony Wro-
cławia, dojazd do dworca PKP, 
przedszkola miejskiego i węzła 
przesiadkowego Strzelińskiej 
Komunikacji Publicznej. Śmia-
ło można stwierdzić, że za 
sprawą tej inwestycji powsta-
ła „mała obwodnica” Osiedla 
Zachodniego.

RED
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Coraz większe ogranicze-
nia działalności i zamyka-
nie kolejnych oddziałów 
strzelińskiego szpitala 
mocno odbijają się na 
mieszkańcach naszego 
powiatu. Ta sytuacja 
wymusza na samorzą-
dach podjęcie szybkich 
i konkretnych działań. 
Rada Miejska Strzelina 
podjęła w marcu uchwa-
łę, która zakłada podję-
cie kroków do przejęcia 
szpitala przez Gminę 
Strzelin. - Nie można do-
prowadzić, żeby szpital, 
który na przestrzeni dzie-
siątek lat był budowany 
i modernizowany zmie-
rzał do nieodwracalnego 
procesu zakończenia 
podstawowej działalno-
ści – podkreśliła bur-
mistrz Strzelina Dorota 
Pawnuk. 

W poniedziałek, 13 marca 
w strzelińskim magistracie 
odbyła się nadzwyczajna sesja 
Rady Miejskiej Strzelina. Ob-
rady poprzedziły posiedzenie 
Komisji Edukacji, Zdrowia, 
Kultury i Sportu. 

Na obu radni pochylili się 
nad uchwałą intencyjną do-
tyczącą podjęcia czynności 
zmierzających do nieodpłat-
nego przejęcia strzelińskiego 
szpitala od Uniwersyteckie-
go Szpitala Klinicznego we 
Wrocławiu.

Na posiedzeniu Komisji 

 Radni Rady Miejskiej Strzelina jednomyślnie przyjęli uchwałę intencyjną

Czeka nas trudna droga
Przed nami najważniejsze zadanie ostatnich kadencji, wielka odpowiedzialność, znacznie przekraczające granice administra-

cyjne gminy Strzelin. Radni Rady Miejskiej Strzelina nie boją się wyzwań, pamiętają o przysiędze złożonej przy obejmowaniu 
mandatu i zawsze na względzie mają dobro mieszkańców. Dlatego, na sesji nadzwyczajnej, jednogłośnie została podjęta „uchwa-
ła intencyjna w sprawie podjęcia czynności zmierzających do nieodpłatnego przejęcia od Uniwersyteckiego Szpitala Klinicznego 
im. Jana Mikulicza-Radeckiego we Wrocławiu części zorganizowanego przedsiębiorstwa w formie szpitala w lokalizacji Strzelin 
na rzecz gminy Strzelin bez obciążeń oraz prowadzenia w nim działalności leczniczej”. 

To daje mi legitymację do prowadzenia rozmów z zarządem USK. Czeka nas trudna droga, dużo pracy, ale jest to w tym 
momencie jedyna szansa na odzyskanie przez samorząd strzelińskiego szpitala. 

Władze Gminy Strzelin zdrowie i bezpieczeństwo mieszkańców zawsze stawiały na pierwszym miejscu. Świadczą o tym liczne gmin-
ne programy zdrowotne, inwestycje w strzelińskiej przychodni przy ulicy Mickiewicza, a także finansowe i rzeczowe wsparcie dla szpitala. 

W momencie zakupu szpitala przez Uniwersytecki Szpital Kliniczny, byliśmy zapewniani przez powiatowych polityków, że jakość 
usług świadczonych w strzelińskim szpitalu znacząco wzrośnie, poprawi się nasze bezpieczeństwo zdrowotne, a Strzelin stanie się miasteczkiem akademickim. Niestety, 
już na początku, bez żadnej natychmiastowej reakcji władz powiatu, zlikwidowany został oddział chirurgiczny i pediatryczny. Mimo społecznych protestów zamknięto 
porodówkę i neonatologię, a władze USK już nie ukrywają, że prowadzenie szpitala w strzelińskiej lokalizacji nie jest priorytetem w ich działalności. 

Ostatnie wydarzenia, problemy pacjentów powiatu strzelińskiego z przyjęciami do szpitala w Oławie, brak pomocy i zabezpieczenia medycznego w pilnych sprawach 
sprawiają, że to ostatni moment, aby podjąć pilne działania i konkretne decyzje. Dość już bezproduktywnych spotkań, z których nic nie wynika. Od samego początku 
twierdziłam, że tylko odpowiedzialny samorząd realizując swoją misję i zadania własne, jest w stanie prowadzić szpital w Strzelinie. Dlatego zaproszenie do wspólnego 
ponadgminnego projektu władz Powiatu Strzelińskiego jest otwarte. Jednak decyzje należy podejmować bardzo szybko, bo liczy się w chwili obecnej każdy dzień. 

Będziemy zabiegać o przychylność i wsparcie ze strony władz administracji rządowej i głęboko wierzę, że nie zostaniemy pozostawieni sami z tym wyzwaniem. 
Oczywiście, musimy sobie zdawać sprawę, że w chwili obecnej nie jest możliwy powrót do czterooddziałowego szpitala, jakim był przed upadłością. Obecnie najważ-

niejsze jest, aby w Strzelinie była dobrze funkcjonująca placówka, gdzie każdy, kto wymaga pomocy w trybie pilnym, był odpowiednio zaopatrzony i zabezpieczony. 
Wiem, że należy również włożyć sporo pracy w odzyskanie zaufania pacjentów. 
W większości spotkań dotyczących działalności strzelińskiego szpitala uczestniczy dyrektor PZLA, Norbert Raba. Opierając się na jego wiedzy i doświad-

czeniu, jestem przekonana, że warto podjąć próbę odzyskania szpitala i prowadzenia go przez samorządową spółkę gminną lub powiatowo-gminną.

Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin Dorota Pawnuk 

Do przychodni trafił nowy sprzęt
Publiczny Zakład Lecznictwa Ambulatoryjnego 

przy ul. Mickiewicza realizuje projekt, dzięki któremu 
pozyskał nowy sprzęt do Poradni Gruźlicy i Cho-
rób Płuc oraz Poradni Kardiologicznej. Do strze-
lińskiej przychodni trafił m.in. spirometr, analizator 
gazometrii, aparat EKG, holtery ciśnieniowe i EKG. 
Celem głównym projektu jest podniesienie jakości 
świadczonych usług medycznych, szczególnie w od-
niesieniu do leczenia osób po przebytym Covid-19. 
Dodajmy, że wartość projektu to blisko 160 tys. zł, 
a dofinansowanie pochodzi ze środków Europej-
skiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjny Województwa 
Dolnośląskiego 2014-2020. 

RED

Laptopy i tablety dla seniorów
Uniwersytet Trzeciego Wieku w Strzelinie otrzy-

mał ponad 10 tys. zł dotacji z Ministerstwa Cyfryzacji 
w ramach projektu dotyczącego podniesienia kompe-
tencji cyfrowych seniorów. Z tych środków zakupio-
no laptopy i tablety. Sprzęt wykorzystywany jest pod-
czas wykładów i warsztatów stacjonarnych, a także 
online. Pod koniec lutego UTW otrzymał z kancelarii 
Prezesa Rady Ministrów potwierdzenie pozytywnego 
rozliczenia projektu. 

RED

Krok w kierunku ra-
towania strzelińskiej 
placówki Czy Gmina Strzelin przejmie szpital?

Edukacji, Zdrowia, Kultury 
i Sportu dyrektor Publiczne-
go Zakładu Lecznictwa Am-
bulatoryjnego Norbert Raba 
przedstawił radnym opinię 
ministra Janusza Cieszyńskie-
go i dyrektora NFZ Jakuba 
Sendeckiego, którzy są prze-
ciwni zamykaniu szpitala i wy-
kazują duże zrozumienie dla 
problemów, z jakimi borykają 
się mieszkańcy naszego po-
wiatu w związku z ogranicza-
niem działalności medycznej. 
Szef  PZLA zarysował proces 
przejmowania szpitala i wy-
zwania, przed którymi stanie 
gmina w związku z podjęciem 
się tego zadania.

Następnie, w trakcie nad-
zwyczajnej sesji Burmistrz 
Miasta i Gminy Strzelin Do-
rota Pawnuk osobiście przed-
stawiła projekt uchwały, któ-
ry zakłada podjęcie kroków 
do przejęcia szpitala oraz 
utworzenie spółki, która do-

celowo będzie nim zarządza-
ła, a w której 100% udziałów 
będzie miała Gmina Strzelin. 
Zadaniem naszego samorzą-
du będzie wsparcie podmio-
tu prowadzącego działalność 
leczniczą. Szefowa gminy 
w wystąpieniu zwróciła uwa-
gę na obecną sytuacją szpitala 
prowadzonego przez USK we 
Wrocławiu oraz ograniczaniu 
świadczenia usług medycz-
nych i niezapewnieniu bez-
pieczeństwa mieszkańcom 
naszego regionu. – Dotych-
czasowe wspólne działa-
nia z samorządem Powiatu 
Strzelińskiego oraz przed-
stawicielami Stowarzysze-
nia Działań Obywatelskich 
nie przyniosły zasadnicze-
go przełomu w zmianie tej 
sytuacji. Dlatego też uwa-
żamy, że obecna sytuacja 
tej placówki powoduje ko-
nieczność podjęcia konkret-
nych działań tu i teraz. Od-

wlekanie w czasie podjęcia 
strategicznych decyzji nie 
jest niczym uzasadnione. 
Działa tylko i wyłącznie na 
niekorzyść mieszkańców. 
Nie można doprowadzić do 
tego, żeby szpital, który na 
przestrzeni dziesiątek lat był 
budowany i modernizowany 
dla mieszkańców powiatu 
z ich udziałem finansowym, 
zmierzał do nieodwracal-
nego procesu zakończenia 
podstawowej działalności – 
uzasadniała Dorota Pawnuk. 
Warto zaznaczyć, że uchwała 
intencyjna dopuszcza możli-
wość współdziałania z innymi 
samorządami, w tym Powia-
tu Strzelińskiego, w procesie 
przejęcia szpitala. 

Podjęcie uchwały intencyj-
nej jest pierwszym i niezbęd-
nym krokiem w tym procesie. 
Umożliwia przygotowanie 
wniosku skierowanego do 

dyrektora USK ws. nieod-
płatnego przejęcia szpitala. 
Burmistrz Pawnuk zaznaczy-
ła, że przyjęcie uchwały po-
zwoli na dalsze działania, ta-
kie jak podjęcie decyzji 
o przekazaniu obiektu przez 
władze uczelni Uniwersytec-
kiego Szpitala Klinicznego, 
czy wyrażenie zgody przez 
Prokuratorię Generalną. 

Szefowa gminy poinfor-
mowała również, że na po-
czątku marca Zarząd Powiatu 
Strzelińskiego zwrócił się do 
wójtów Borowa, Kondrato-
wic, Przeworna oraz burmi-
strzów Strzelina i Wiązowa 
z pytaniem czy samorządy 
wyrażałyby chęć zawarcia 
porozumienia zakładające-
go utworzenie podmiotu 
leczniczego, który przejąłby 
szpital. – Moim zdaniem 
i mówię to z pełnym prze-
konaniem, w przypadku, 
gdybyśmy przystali na tę 

propozycję współpracy, 
znacznie przedłużyłoby 
to w czasie podejmowanie 
jakichkolwiek decyzji(…). 
Jest to pilna sprawa. USK 
nie ukrywa, że chciałaby li-
kwidować kolejne oddziały 
w strzelińskiej placówce. 
Na to nie możemy pozwo-
lić – podkreślała Pawnuk.  

W przemówieniu bur-
mistrz przyznała również, 
że nie ma możliwości, aby 
w szpitalu, po ewentualnym 
przejęciu, prowadzona była 
taka sama działalność jak 
przed upadłością. Gmina 
Strzelin nie byłaby bowiem 
w stanie udźwignąć kosztów 
prowadzenia czterooddziało-
wego szpitala. Natomiast jego 
przejęcie pozwoli na zapew-
nienie podstawowej opieki 
medycznej mieszkańcom na-
szej gminy i powiatu. Szefowa 
gminy podkreśliła także wkład 
pracy w ratowanie naszego 
szpitala Stowarzyszenia Dzia-
łań Obywatelskich oraz przy-
chylne stanowisko dla tych 
działań dyrektora NFZ i mi-
nistra Janusza Cieszyńskiego.

W kolejnym punkcie radni 
jednogłośnie opowiedzieli się 
za przyjęciem uchwały inten-
cyjnej, po czym obrady zosta-
ły zamknięte.

Projekt uchwały intencyj-
nej jest dostępny na stronie 
www.strzelin.esesja.pl, na 
której można także obejrzeć 
posiedzenie sesji.

Opr. JO
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Omawiali możliwość 
pozyskania pieniędzy
We wtorek, 14 marca w  magistracie odbyło się 
kolejne posiedzenie Strzelińskiej Rady Seniorów. 

W porządku obrad znalazł się m.in. punkt poświęcony 
opracowaniu planu pracy rady na bieżący rok. Ponadto spo-
tkanie dotyczyło przedstawienia propozycji działań w związku 

z planowanym przystąpieniem do Programu Wsparcia Rad 
Seniorów. Radni omawiali możliwości pozyskania środków na 
organizację celów statutowych i wydarzeń integrujących senio-
rów. Ważne informacje w tym zakresie przedstawili seniorom 
Sekretarz Gminy Strzelin Kazimierz Nahajło oraz pracownica 

W marcu w siedzibie gminy odbyło się kolejne posiedzenie Strzelińskiej Rady Seniorów

Jaj przepięknie malowanych,
świąt słonecznie roześmianych,

w poniedziałek dużo wody,
zdrowia, szczęścia oraz zgody

z okazji Świąt Wielkanocnych
 życzy Strzelińska Rada Seniorów

Wymienili oświetlenie przy placu zabaw 
W ostatnim czasie pracownicy firmy ZIE Mordko, na zlece-

nie Gminy Strzelin, wymienili 18 opraw sodowych na ledowe 
w rejonie placu zabaw „Dziecięcy Raj” przy ul. Grota Rowec-
kiego. Należy zaznaczyć, że w nowych oprawach zaprogra-
mowana jest redukcja mocy w taki sposób, aby w godzinach 
późnowieczornych i wczesnoporannych lampy świeciły wyko-
rzystując 70-80 %  mocy,  a w godzinach nocnych od godziny 
1:00 do 5:00 redukowały natężenie o 50 %.

RED

W rejonie placu zabaw na Osiedlu Piastowskim świecą już ledowe lampy

Generalna Dyrekcja Dróg 
Krajowych i  Autostrad 
planuje wymienić oświe-
tlenie przy przejściach dla 
pieszych w  rejonie „kra-
jówki” między ul. Wojska 
Polskiego a  ul. Dzierżo-
niowską, a  także w  kilku 
miejscach poza miastem. 
W  ślad za GDDKiA poszli 
również strzelińscy radni, 
przeznaczając środki na 
doświetlenie  kilkunastu 
newralgicznych przejść 
dla pieszych w Strzelinie. 

Wrocławski oddział Ge-
neralnej Dyrekcji Dróg Kra-
jowych i Autostrad zrealizuje 
prace, które zwiększą bezpie-
czeństwo na przejściach dla 
pieszych przy drodze kra-
jowej przebiegającej przez 
gminę Strzelin. Zamontowa-
ne zostaną tzw. dedykowa-
ne oświetlenia. Inwestycja 
obejmie ogółem 22 przejścia 
dla pieszych, z tym, że część 
z nich zyska nowe oświetlenie 
jeszcze w 2023 r., a pozostałe 
w 2024 r. Spowodowane jest 
to koniecznością uzyskania 
na etapie projektowania zgód 
właścicieli istniejących lamp 
na zasilenie z nich dobudo-

Nowe oświetlenie pojawi się m.in przy przejściu dla pieszych w rejonie 
Publicznej Szkoły Podstawowej nr 3 w Strzelinie

Mamy dobrą wia-
domość dla seniorów 
z gminy Strzelin. W dru-
giej połowie marca na 
stronie Ministerstwa 
Rodziny i Polityki Spo-
łecznej opublikowane 
zostały wyniki otwarte-
go konkursu ofert w ra-
mach programu wielo-
letniego „Senior+” na 
lata 2021–2025 (edycja 
2023), zgodnie z którymi 

strzelińskiego urzędu Kamila Hałaśkiewicz. O sprawny prze-
bieg obrad zadbał przewodniczący Strzelińskiej Rady Senio-
rów - Konstanty Sikorski.

RED

Siedziba będzie mieściła się w budynku obecnego urzędu przy ul. Ząbkowickiej 

POWSTANIE KLUB SENIORA
nasz samorząd otrzyma 
178 tysięcy złotych do-
finansowania na utwo-
rzenie Klubu Seniora +. 
Jeszcze w bieżącym roku 
przeprowadzony zosta-
nie remont pomieszczeń 
budynku mieszczące-
go się przy ul. Ząbko-
wickiej 11 w Strzelinie 
o powierzchni ok. 258 
m 2 (obecnie budynek 
Urzędu Miasta i Gmi-

ny w Strzelinie, który 
zostanie przeniesiony 
do nowej siedziby – od-
budowanego ratusza) 
i dostosowanie ich do 
wymogów stawianych 
dziennemu klubowi se-
niora zgodnie z wytyczny-
mi programu rządowego 
Senior+.  Inwestycja obej-
muje remont pomiesz-
czeń administracyjno-
-biurowo-usługowych 

w skrzydle północnym 
na parterze budynku. 
Ponadto w ramach za-
dania przewidziano wy-
posażenie pomieszczeń, 
tj. trzech sal (spotkań, 
komputerowej, telewi-
zyjnej), kuchni, czytelni, 
biblioteki i szatni. Cał-
kowita, przewidywana 
wartość projektu to ok. 
294 tys. zł.

RED

To znacznie poprawi 
bezpieczeństwo Przy przejściach dla pieszych będzie jaśniej

wanego oświetlenia. W nie-
których przypadkach uzyska-
nie takiej zgody trwa dłużej. 
W bieżącym roku oprawy 
oświetlenia dedykowane-
go zainstalowane zostaną 
w Piotrowicach przy skrzy-
żowaniu drogi do Karszowa 
oraz w środku miejscowo-
ści przy drodze krajowej. 
Nowe oświetlenie pojawi się 
również na odcinku „kra-
jówki” w Mikoszowie, przy 
przejściach dla pieszych oraz 
skrzyżowaniu. 

Montaż oświetlenia zosta-
nie przeprowadzony rów-
nież w Strzelinie. Dotyczyć 
będzie przejść dla pieszych 
przy ul. Dzierżoniowskiej 
(przy skrzyżowaniu z ul. Bo-
rowską oraz kolejnych trzech 
w kierunku ronda). Do końca 
2023 r. doświetlone zostaną 
jeszcze trzy kolejne przejścia 
przy ul. Wojska Polskiego (na 
wysokości Szkoły Podstawo-
wej nr 3 w Strzelinie, banku 
PKO oraz przy skrzyżowaniu 
z ul. Rybną).

Doświetlenie następnych 
dziewięciu przejść dla pie-
szych zostanie zrealizowane 
już w 2024 r. Inwestycja bę-

dzie dotyczyła odcinka ulicy 
Wojska Polskiego: na wyso-
kości parkingu dla samocho-
dów ciężarowych, za skrzy-
żowaniem z ul. Kopernika, 
a także na ul. Kopernika, 
Staromiejskiej, Leśnej i Puła-
skiego (przy skrzyżowaniach 
z ul. Wojska Polskiego). Do-
datkowo, przed skrzyżowa-
niem z ul. Pułaskiego wybu-
dowany zostanie tzw. azyl dla 
pieszych. Nowe oświetlenie 
pojawi się również przy przej-

ściu dla pieszych w rejonie 
skrzyżowania ulicy Wojska 
Polskiego z ul. Witosa. Tam 
zamontowana zostanie rów-
nież sygnalizacja ostrzegaw-
cza. Bezpieczeństwo poprawi 
się również przy przejściu dla 
pieszych w Biedrzychowie na 
odcinku „krajówki”. 

Warto zaznaczyć, że pod-
czas marcowej sesji Rady 
Miejskiej Strzelina strzelińscy 
rajcy przyjęli uchwałę doty-

czącą przeznaczenia w 2023 
r. środków finansowych m.in. 
na dodatkowe, dedykowane 
doświetlenie przejść dla pie-
szych. Do pierwszego etapu 
tego przedsięwzięcia wyty-
powano łącznie 15 przejść, 
zlokalizowanych w mieście 
przy: ul. Wrocławskiej (zjazd 
do sklepu Dino); ul. Wolno-
ści (przejście w kierunku bu-
dynku Komendy Powiatowej 
Policji w Strzelinie); skrzyżo-
waniu ul. Staszica z ul. Jana 

Pawła II; ul. Staszica (wy-
niesione przejście przy bu-
dynku szkoły); ul. Brzegowej 
(wyniesione przejście przy 
Publicznej Szkole Podsta-
wowej nr 5 w Strzelinie); ul. 
Kościelnej (w pobliżu szko-
ły); ul. Oławskiej (przejście 
w kierunku cmentarza); ul. 
Ząbkowickiej (przy Urzędzie 
Miasta i Gminy Strzelin oraz 
budynku szkoły - Młodzieżo-
wego Ośrodka Socjoterapii); 
ul. Okulickiego (przejście 
wyniesione przy targowi-
sku); ul. Grota – Roweckiego 
(w pobliżu byłej szkoły Sla-
via); ul. Wrocławskiej (przy 
szpitalu); ul. Piłsudskiego 
(przejście pomiędzy skrzy-
żowaniami z ul. Ogrodową 
i Kwiatkowskiego, a także 
w pobliżu sklepu Carre-
four); skrzyżowaniu ulic 
Ogrodowej i Sienkiewicza.

Jednocześnie przygoto-
wywany jest wniosek o dofi-
nansowanie przebudowy oraz 
wyposażenia ostrzegawczego 
w systemie „safepass” kolej-
nych dwóch przejść, z któ-
rych jedno zlokalizowane  jest 
w pobliżu placu zabaw przy 
ul. Piłsudskiego, drugie obok 
Liceum Ogólnokształcącego 
przy ul. Jana Pawła II. 

RED
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W poprzednim numerze 
„Nowin Strzelińskich” opubli-
kowaliśmy artykuł dotyczący 
organizacji sportowych, które 
otrzymały środki z budżetu gmi-
ny. Przypomnijmy, że wsparcie 
otrzymało łącznie siedemna-
ście organizacji pozarządowych 
na łączną kwotę 350 tys. zł. 
W ostatnich tygodniach przed-
stawiciele kolejnych stowarzy-
szeń podpisywali w strzelińskim 
magistracie umowy i odbierali 
czeki pieniężne. Wśród nich zna-
lazł się Ludowy Klub Sportowy 
z Brożca, do którego trafiło 22 
tys. zł. Środki będą przezna-
czone na działalność statutową 
klubu, który prowadzi zajęcia 
piłkarskie i aktywnie uczestniczy 
w rozgrywkach ligowych orga-
nizowanych przez Dolnośląski Związek Piłki Nożnej. Kolejny klub sportowy, na konto którego trafi 7100 zł to Boi 
Team Jiu-Jitsu Pawła Pukalskiego-Pukały. Klub zrzesza ok. 50 osób, w wieku od 4 do 12 lat oraz osoby dorosłe. Warto 
wspomnieć, że zajęcia treningowe odbywają się w użyczonym od Gminy Strzelin lokalu przy ul. Generała Okulickiego. 
Brazilijskie Jiu-Jitsu staje się coraz bardziej popularnym sportem na terenie naszej gminy. Młodzież trenująca w klubie co-
raz częściej startuje w zawodach, gdzie z sukcesami reprezentuje miasto i gminę Strzelin. Ponadto długoletnie doświad-
czenie trenera, a jednocześnie prezesa Pawła Pukalskiego-Pukały, w realizacji i prowadzeniu zajęć dla różnych grup 
wiekowych, a także przygotowaniu do zawodów wróży coraz większe sukcesy nie tylko na arenie naszego kraju. 

Umowę na przekazanie środków podpisał również prezes Uczniowskiego Klubu Sportowego Butterfly Maciej 
Hałajda. Do organizacji trafi 15 tys. zł. Klub działa prężnie już od wielu lat, realizując pozalekcyjne zajęcia i treningi 
pływania dla dzieci i młodzieży. Zajęcia prowadzone są w kilku grupach wg poziomu zaawansowania. W systema-
tycznych treningach bierze udział ok. 30 osób w wieku od 6 do 18 lat. Klub planuje w bieżącym roku start zawodni-
ków w wielu imprezach sportowych oraz otwartych Mistrzostwach Polski. Gminne dofinansowanie (3 tys. zł) otrzy-
mał również Klub Sportowy Karszów. Zajęcia sportowe odbywają się na terenie boiska sportowego w Karszowie. 
Docelową grupę odbiorców stanowią dzieci i młodzież z wioski oraz sąsiednich miejscowości. Z zajęć korzysta ok. 
15 osób, realizując przygotowane treningi i biorąc udział w meczach sparingowych.

RED

 Prezes Uczniowskiego Klubu Sportowego Butterfly Maciej Hałajda otrzymał czek z dofinansowaniem

Szansa dla klubów sportowych 
na dodatkowe środki

Na początku marca ruszył nabór do kolejnej edycji Rządowego Pro-
gramu „Klub”. W jego ramach  o dofinansowanie mogą ubiegać się małe 
i średnie kluby sportowe, w tym uczniowskie kluby sportowe (UKS) dzia-
łające w formie stowarzyszeń, realizujące zadania z zakresu upowszech-
niania kultury fizycznej i sportu wśród dzieci i młodzieży. Beneficjentami 
programu mogą być tylko dzieci do 18 lat. Projekt cieszy się olbrzymim za-
interesowaniem. W ramach programu operator, którym jest Krajowe Zrze-
szenie LZS, udziela wsparcia w dwóch wariantach: 10 tys. zł dla klubów 
jednosekcyjnych lub 15 tys. zł dla klubów wielosekcyjnych. Środki można 
przeznaczyć na wynagrodzenie szkoleniowców, organizację obozów, za-
kup sprzętu sportowego. Termin składania wniosków upływa 24 kwietnia. 
Więcej szczegółów dotyczących udziału w programie, w tym regulamin 
oraz zasady można przeczytać na stronie www.rzadowyprogramklub.pl. 

RED

Są młodzi, zdolni, a łą-
czy ich tenisowa pasja 
oraz gra w jednym 
zespole – Terenowym 
Klubie Sportowym Gra-
nit Strzelin. W ostatnim 
czasie z powodzeniem 
reprezentują klub oraz 
gminę w regional-
nych i ogólnopolskich 
rozgrywkach tenisa 
stołowego.

 
Niedawno, w strzelińskim 

urzędzie odbyło się spotka-
nie, na które przybyło dwoje 
utalentowanych reprezentan-
tów TKS Granit. Michał No-
wakowski oraz Julia Zalew-
ska skorzystali z zaproszenia 
burmistrz Doroty Pawnuk, 
która postanowiła podzię-
kować młodym sportowcom 
za godne reprezentowanie 
klubu oraz gminy Strzelin 
w regionie i kraju. Szefowa 
naszej gminy pogratulowała 
zarówno utalentowanym te-
nisistom, jak i ich rodzicom. 
Julia oraz Michał otrzymali 
listy gratulacyjne i upominki, 
a gratulacje złożyła im rów-

Młodym sportowcom podczas spotkania towarzyszyła rodzina

Kontynuują rodzinne 
tradycje Najlepsi na Dolnym Śląsku 

nież prezes TKS-u Alicja To-
sik, która nie kryje satysfakcji 
z tego, że młodzi zawodnicy 
reprezentują właśnie strze-
liński klub (aktualnie w roz-
grywkach VI ligi). 

Poniżej publikujemy krót-
ką prezentację wyróżnionych 
sportowców, którzy kontynu-
ują rodzinne tradycje. W teni-
sa grali bowiem wyczynowo – 
babcia Julii oraz tato Michała. 

Michał Nowakowski - jest 
najwyżej sklasyfikowanym 
zawodnikiem na Dolnym Ślą-
sku w kat. Żak. W tym se-
zonie wygrał wszystkie tur-
nieje Grand Prix Dolnego 
Śląska. W ostatnim czasie 
zajął 25. miejsce na turnie-
ju Grand Prix Polski Żaków 
w Ostródzie. W końców-
ce poprzedniego sezonu 
zdobył też brązowy medal 
w kat. skrzat na Mistrzo-
stwach Dolnego Śląska. 

Julia Zalewska - jest naj-
wyżej sklasyfikowaną zawod-
niczką na Dolnym Śląsku 

w kat. Młodziczek. W ostat-
nim czasie wygrała turniej 
Grand Prix Dolnego Ślą-

ska i reprezentowała Dolny 
Śląsk w Luboniu. W ubie-
głym sezonie Julia zdobyła 

w kat. Żak srebrny medal 
na Mistrzostwach Dolnego 
Śląska i reprezentowała TKS 

oraz gminę w Mistrzostwach 
Polski.

RED

Kolejne organizacje sportowe otrzymały dofinansowania

Czeki, za którymi kryją się realne pieniądze
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STRZELIN DLA ŚRODOWISKA

W marcu ruszyła zbiór-
ka odpadów wielkogaba-
rytowych na terenie miasta. 
Niepotrzebne, zużyte przed-
mioty odbierają pracownicy 
firmy Komus według ustalo-
nego harmonogramu. Zbiór-
ka odpadów realizowana jest 
podobnie, jak na wioskach 
w zabudowie jednorodzin-
nej i w małych budynkach 
wielorodzinnych. Właściciele 
nieruchomości mogą wysta-
wiać odpady przed posesję lub 
w okolice gniazda odpadowego 
(w budynkach wielorodzin-
nych). Różnica w odbiorze od-
padów dotyczy zwartej zabu-
dowy wielorodzinnej (bloków). 
W tym przypadku w okolicach 
gniazd odpadowych lub na 
terenach przyległych do bu-
dynków pojawią się ozna-
czone kontenery na odpady 
wielkogabarytowe. Kontenery 
ustawiane będą w poszczegól-
nych lokalizacjach na dwa dni 
i w tym przedziale możliwe 
będzie wyrzucenie odpadów. 
Wszystkie odpady wystawione 
po terminie zbiórki nie będą 
odbierane. Nie będą również 
zbierane odpady, wystawione 
niezgodnie z regulaminem 
zbiórki.

Warto zaznaczyć, że zbiór-
ka rozpoczęła się w marcu, 
ale w kwietniu przewidziano 
przerwę. Jest ona spowodo-
wana świętami, a także za-
planowanym w tym miesiącu 
odbiorem szkoła i papieru, 
który w połączeniu ze zbiór-

Niedawno w siedzibie 
strzelińskiego urzędu odby-
ło się spotkanie poświęcone 
działalności Punktu Selek-
tywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych, który mie-
ści się przy ul. Glinianej 4 
w Strzelinie. Wzięli w nim 
udział burmistrz Dorota 
Pawnuk, zastępca Mariusz 
Kunysz, pracownicy urzędu 
oraz przedstawiciele firmy 
Chemeko System z Wro-
cławia (operator gminnego 
systemu gospodarowania od-
padami) oraz firm FBSerwis 
Wrocław i ZPHU Komus 
(podwykonawcy). 

Warto podkreślić, że 
operatorem strzelińskiego 

PSZOK czekają zmiany 
PSZOK, zgodnie z umową 
jest firma Chemeko System 
i to ona zatrudnia bądź zleca 
zatrudnienie obsługi PSZOK 
oraz realizuje bieżące obo-
wiązki wynikające z funkcjo-
nowania punktu. 

W trakcie spotkania omó-
wiono pojawiające się uwagi 
mieszkańców dotyczące dzia-
łalności Punktu Selektywnej 
Zbiórki Odpadów Komu-
nalnych. Burmistrz Dorota 
Pawnuk podkreśliła, że stan-
dard obsługi mieszkańców 
powinien zostać podniesiony, 

a Gmina Strzelin oczekuje od 
operatora podjęcia konkret-
nych kroków, by zgłaszane 
problemy nie powtórzyły się 
w przyszłości. Dodatkowo 
omówiono proponowane 
zmiany w funkcjonowaniu 
punktu, które powinny po-
zytywnie wpłynąć na obsłu-
gę mieszkańców. Ustalono 
również zakres polityki in-
formacyjnej w zakresie tego 
elementu gminnego systemu 
gospodarki odpadami.

Zaznaczmy również, że 

w tegorocznym gminnym 
budżecie znalazły się środki 
na rozbudowę  strzelińskiego 
Punktu Selektywnej Zbiór-
ki Odpadów Komunalnych. 
Planowane jest postawienie 
dodatkowej wiaty oraz utwar-
dzenie terenu pod nią. Na ten 
cel przeznaczono 150 tys. zł. 

Do zmian i aktualnych in-
formacji na temat działania 
PSZOK będziemy wracali 
w jednym z kolejnych nume-
rów gazety.

RED

Sprawdź, jakich 
niepotrzebnych 
przedmiotów
możesz się pozbyć 

W mieście trwa zbiórka 
odpadów wielkogabarytowych

ką odpadów wielkogabaryto-
wych mógłby spowodować 
duże problemy z płynną re-
alizacją przedsięwzięcia. Po-
niżej publikujemy majowy 
harmonogram zbiórki.

2.05 (wtorek) – ulice: Ko-
chanowskiego, Dąbrowskiej, 
Norwida, Asnyka, Lubow-
skiego, Prusa. 

8.05 (poniedziałek) - ulice: 
Wojska Polskiego, Plac Poko-
ju, Młynarska, Żeromskiego. 
Podstawione kontenery przy 
zabudowie wielorodzinnej: 
Wojska Polskiego 1, 1a, 2-12; 
Kościuszki 23-31; Rybna, 1a, 
1b; Żeromskiego 2-2a

9.05 (wtorek) - ulice: Ko-
nopnicka, Zapolskiej, Rey-
monta, Orzeszkowej 

10.05 (środa) – ulice: 
Dzierżoniowska, Energety-
ków, Leśna, Polna, Łąkowa, 
Wodna, Rycerska, Podstawio-
ne kontenery przy zabudowie 
wielorodzinnej: Dzierżo-
niowska 4-6-10; Leśna 1-3; 
Wodna-Rycerska (parking 
koło Młynówki) 

15.05 (poniedziałek) – ulice: 
Kościuszki, Grahama Bella, 
Zamkowa, Podwale, Książąt 
Brzeskich. Podstawione kon-
tenery przy zabudowie wie-
lorodzinnej: Podwale-Zam-
kowa-Kościuszki-Rynek; 

Kościuszki 1-3; Książąt Brze-
skich 2-6; Kościuszki 26-30

16.05 (wtorek) – ulice: Ba-
łuckiego, Łozińskiego, Szy-
manowskiego, Wieniawskie-
go, Kilara, Szpilmana 

17.05 (środa) – ulice: Jana 
Pawła II, Pocztowa, Św. Flo-

riana. Podstawione kontenery 
przy zabudowie wielorodzin-
nej: Jana Pawła II 11-17; Pocz-
towa 4-15; Św. Floriana 10-14

22.05 (poniedziałek) – ulice: 
Św. Jana, Kraszewskiego, Plac 
św. Jana. Podstawione kontene-
ry przy zabudowie wielorodzin-
nej: Św. Jana 2-6, 12-24, 7-9

24.05 (środa) – ulice: Sta-
szica, Rynek, Michała Archa-
nioła, Kościelna. Podstawio-
ne kontenery przy zabudowie 
wielorodzinnej: Staszica, 17-
21; Michała Archanioła, Ry-
nek 1-9, 11-23; Kościelna 1-5 

29.05 (poniedziałek) – 
podstawione kontenery przy 

zabudowie wielorodzinnej: 
Św. Jana 3-5; Rynek 2-6; Św. 
Floriana 1-5 

Poniżej umieszczamy pla-
kat informujący o tym, jakie 
odpady podlegają zbiórce, 
a które nie zostaną odebrane 
przez firmę. 

RED
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Mieszkańcy Żeleźnika licznie zgromadzili się w świetlicy, aby uzyskać informacje na temat bulwersującej sprawy ujawnienia odpadów w pobliskiej kopalni piasku

W środę, 15 marca 
w świetlicy w Żeleźniku 
odbyło się spotkanie 
z mieszkańcami. Jego 
tematem była kwestia 
ujawnionego procederu 
składowania odpadów 
komunalnych na tere-
nie pobliskiej kopalni 
piasku. 

Spotkanie wzbudziło duże 
zainteresowanie. Wzięła w nim 
udział liczna grupa mieszkań-
ców, żywo zainteresowanych 
sprawą i możliwymi kon-
sekwencjami związanymi 
z procederem. W spotkaniu 
oprócz mieszkańców uczest-
niczyli: Zastępca Dolno-
śląskiego Wojewódzkiego 
Inspektora Ochrony Środo-
wiska - Tomasz Kubicki, Na-
czelnik Wydziału Zwalczania 
Przestępczości Środowisko-
wej – Paweł Pilszak, Zastępca 
Komendanta Powiatowego 
Policji w Strzelinie - Marcin 
Karpiński oraz przedstawi-
ciele władz samorządowych 
- burmistrz Dorota Pawnuk, 

Sprawa jest 
wielowątkowa 
i złożona Mieszkańcy są mocno zaniepokojeni

zastępca Mariusz 
Kunysz oraz Na-
czelnik Wydziału 
Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki 
Komunalnej Mag-
dalena Kaczmarek. 

Przedstawiciele 
WIOŚ-u i policji 
opisali przebieg 
dotychczasowych 
działań oraz usta-
leń w sprawie, 
a także nakreślili 
ogólnie, jakie kro-
ki zostaną podjęte 
w kolejnych eta-
pach. Odpowiadali 
również na liczne 
pytania mieszkań-
ców miejscowości, 
których ta sprawa 
bardzo niepokoi. 
Z uwagi na prowa-
dzone śledztwo, nie wszyst-
kie ustalenia mogły zostać 
przekazane mieszkańcom. 
Przedstawiciele zaangażo-
wanych jednostek podkre-
ślali, że sprawa jest wielo-
wątkowa, złożona i wymaga 
podjęcia szeregu czynno-

ści, które w konsekwencji 
doprowadzą do skutecz-
nego ukarania winnych. 
Burmistrz Dorota Pawnuk 
podkreśliła zaangażowa-
nie Gminy Strzelin w spra-
wie i pełną współpracę ze 
wszystkimi organami, pro-

wadzącymi czynności. 
Zgromadzeni wyrazili 

chęć ponownego spotkania, 
gdy tylko pojawią się nowe 
ustalenia w tej bulwersującej 
sprawie.

Dodajmy również, że ty-

dzień wcześniej w Żeleźniku 
odbyła się konferencja pra-
sowa poświęcona temu te-
matowi. Wzięli w niej udział 
m.in. Wojewoda Dolnośląski 
Jarosław Obremski, a także 
przedstawiciele Wojewódz-
kiego Inspektoratu Ochrony 

Środowiska we Wrocławiu, 
Komendy Wojewódzkiej Po-
licji we Wrocławiu, Komen-
dy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Strzelinie 
oraz Urzędu Miasta i Gminy 
w Strzelinie.

RED
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Powstaną młodzieżowe drużyny pożarnicze
W marcu w strzelińskim magistracie odbyło się pierwsze spotkanie organizacyjne w sprawie utworze-

nia Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych w gminnych jednostkach Ochotniczych Straży Pożarnych. 
Powstanie drużyn ma na celu aktywizację młodego pokolenia oraz wzbudzenie w nich chęci wstąpienia 
w szeregi młodych strażaków. W spotkaniu wzięła udział burmistrz Strzelina Dorota Pawnuk, Ko-
mendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej Łukasz Winkowski, jego zastępca Jarosław Łuczak, 
a także dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Kuropatniku Katarzyna Bielak, dyrektor Publicznej 
Szkoły Podstawowej w Białym Kościele Halina Drozdalska, druhowie OSP: z Białego Kościoła, Kuro-
patnika, Brożca, Nowolesia oraz Anna Jurek, zajmująca się zarządzaniem kryzysowym w naszej gminie. 

RED Na spotkaniu obecni byli m.in dyrektorzy szkół, a także przedstawiciele Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Strzelinie

Niedawno w naszej 
gminie gościliśmy ponad 
20-osobową grupę 
przedstawicieli czeskich 
samorządów. Wycieczkę 
euroregionalną szlakiem 
miejskich zabytków i in-
nych lokalnych atrakcji 
przygotowali wspólnie: 
Stowarzyszenie Gmin 
Polskich Euroregionu 
Glacensis oraz Gmina 
Strzelin.

Pierwszym punktem 
programu było spotka-
nie w strzelińskim magi-
stracie. Gości zapoznano 
z atrakcjami gminy Strzelin 
i powiatu. Walory nasze-
go regionu zaprezentowali 
burmistrz Dorota Pawnuk 
oraz członek Zarządu Po-
wiatu Strzelińskiego Artur 

Zaintresowanie wśród przybyłych gości wzbudził m.in Miejski Szlak Historyczny

Dyrektorem Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Strzelinie jest 
Elżbieta Kasprzyszak (na zdjęciu po lewej)

Na obchody 55-lecia placówki przybyło wielu gości

Wszystko za sprawą ich specjału, czyli zupy z dyni. Przypomnijmy, że w Strzegowie pod koniec 
ubiegłego roku zorganizowano pierwszą edycję święta dyni, które spotkało się z bardzo pozytywnym 
odbiorem lokalnej społeczności. Inicjatorką wydarzenia była Gabriela Pomirko, która prowadzi we wsi 
gospodarstwo i specjalizuje się w uprawie tego warzywa. W czasie imprezy po raz pierwszy przyrządzo-
no zupę, a autorką przepisu jest Katarzyna Harhala. - W sezonie jesiennym Gotuję tę zupę w domu 
od bardzo dawna. Mimo to nie do końca byłam przekonana czy na pewno sprawdzi się na 
imprezie wioskowej. Okazała się jednak strzałem w dziesiątkę – przyznaje. 

Przygotowanie potrawy jest bardzo proste. Potrzebne składniki to: 50 gr cebuli, 2 ząbki czosnku, 
700 gr dyni, 500 gr wody, 1 czubata łyżka Vegety, pieprz, szczypta gałki muszkatałowej, szczypta 
imbiru. Dynię należy pokroić w grubą kostkę (nie obierać ze skórki), zaś cebulę i czosnek na 
drobną kostkę, następnie ugotować z pozostałymi składnikami. Po ugotowaniu należy wszystko 
dokładnie zmiksować blenderem, a na końcu warto dodać 10 g masła i 40 g serka Almette. 

Członkinie KGW nie spodziewały się wyróżnienia ich potrawy, ale są bardzo szczęśliwe. ARiMR 
planuje drugie wydanie przewodnika z nowymi daniami, a panie ze Strzegowa wysłały kolejne zgłosze-
nie. Kobiety mają wiele ciekawych pomysłów, ale jak podkreślają, skrzydła mogłyby bardziej rozwinąć, 
gdyby wybudowano w Strzegowie świetlicę. Obecnie mieszkańcy korzystają z jednego pomieszczenia, 
które służy jako świetlica, ale nie ma tam zaplecza kuchennego.

Jakub Olejnik

W  piątek, 24 marca, w  strzelińskim magi-
stracie odbyły gminne eliminacje Ogólno-
polskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej „Mło-
dzież zapobiega pożarom”. Organizatorem 
tego cyklicznego przedsięwzięcia był Od-
dział Miejsko-Gminny Ochotniczych Straży 
Pożarnych RP w Strzelinie.  

O cenne nagrody oraz awans do fazy powiatowej turnieju 
rywalizowało 21 uczniów reprezentujących wszystkie szkoły 
podstawowe z gminy Strzelin. Podzieleni na dwie kategorie 
wiekowe (klasy 1-4 i klasy 5-8)  zmierzyli się z niełatwym 
testem. Pytania sprawdzały m.in. znajomość: strażackiego 
sprzętu, udzielania pierwszej pomocy, a także struktury or-
ganizacyjnej polskiej straży pożarnej. 

Nad prawidłowym przebiegiem turnieju czuwała komisja 
w składzie: Zastępca Komen-
danta Powiatowego Państwo-
wej Straży Pożarnej w Strze-
linie Jarosław Łuczak oraz 
druhny OSP - Elżbieta Spe-
rzyńska i Karolina Klusak. 

Rywalizacja była zacięta, 
a poziom wiedzy uczestników 
wysoki. Do wyłonienia ósemki 
(po 4 osoby z każdej kategorii), 
która będzie reprezentować 
naszą gminę w kwietniowych 
eliminacjach powiatowych, ko-
nieczna była dogrywka. 

Warto podkreślić, że wszy-
scy uczestnicy otrzymali nagro-

Zupa z dyni zrobiła furorę 

Koło Gospodyń Wiejskich w Strze-
gowie działa od grudnia 2018 r. Należą do niego kobiety w  różnym wieku. 
Niedawno członkinie znalazły się w przewodniku kulinarnym Dolnego Śląska  
wydanym przez Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. 

Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna w Strze-
linie świętowała niedawno 55-lecie działalności. 
Wydarzenie połączono z oficjalnym otwarciem 
ważnej inwestycji – rozbudowy poradni. Jak in-
stytucja zmieniała się na przestrzeni lat i jakie 
obecnie świadczy usługi? 

Młodzież zapobiega pożarom 
- gminne eliminacje KONIECZNA BYŁA DOGRYWKA

dy - karty podarunkowe do lokalnych skle-
pów. W uroczystym otwarciu oraz ceremonii 
wręczenia dyplomów i nagród wzięła udział 
burmistrz Dorota Pawnuk. Szefowa gminy 
pogratulowała uczestnikom dużej wiedzy i po-
dziękowała za udział w turnieju.  Warto pod-
kreślić, że atrakcyjne nagrody ufundowali lo-
kalni sponsorzy -firmy: McCain, Gospodarczy 
Bank Spółdzielczy w Strzelinie, Osiński i Syn 
oraz Agro-Polen.  Poniżej publikujemy ósem-
kę, która awansowała do fazy powiatowej.

Klasy V-VIII
1 miejsce - Iga Galiczyńska (PSP nr 5)

2 miejsce - Maksymilian Laszczyński (PSP nr 4)
3 miejsce - Łucja Fajkowska (PSP nr 3)

4 miejsce - Paulina Bigus (PSP nr 5)

Uczestnicy turnieju na pamiątkowym zdjęciu

 Laureatom gratulowała burmistrz Dorota 
Pawnuk Nad sprawnym przebiegiem turnieju czuwała komisja

Klasy I-IV
1 miejsce - Oliwer Dobrowolski (PSP nr 3)

2 miejsce - Kacper Harhala (PSP nr 3)
3 miejsce - Antonina Rogan (PSP nr 4)
4 miejsce - Iga Grzegorczyk (PSP nr 4)

RED

Wycieczka 
euroregionalna Poznali zabytki i inne lokalne atrakcje

Gulczyński. W spotkaniu, 
oprócz strzelińskich samo-
rządowców, uczestniczyli 

również przedstawiciele po-
wiatu strzelińskiego, gmin 
Borów i Przeworno. 

Była to dobra okazja do 
wymiany doświadczeń  przy 
współpracy realizowanej 

w ramach Euroregionu Gla-
censis. Warto podkreślić, że 
aktywnymi członkami tego 
stowarzyszenia są cztery 
lokalne samorządy – Strze-
lina, Kondratowic, Borowa 
i Przeworna. 

Po „urzędowej” części 
odbyła się wycieczka z li-
cencjonowanym, lokalnym 
przewodnikiem turystycz-
nym Andrzejem Morką. 
Goście odwiedzili strze-
lińską kopalnię granitu, 
gdzie oprócz potężnego 
wyrobiska mogli zobaczyć 
m.in. proces powstawania 
granitowej kostki. W dro-
dze do Rynku przewodnik 
przedstawił m.in. historię 
strzelińskiego noblisty Pau-
la Ehrlicha, Bramy Ziębic-
kiej, Domu Książąt Brze-
skich oraz Kościoła pw. 
Podwyższenia Krzyża św. 

Duże zainteresowanie go-
ści wzbudziły strzelińskie 
fotoplastykony oraz Miejski 
Szlak Historyczny. 

Podczas zwiedzania Ryn-
ku przewodnik przybliżył 
historię stołu sędziowskiego 
i pomnika strzelca. Następ-
nie uczestnicy wycieczki od-
wiedzili odbudowany ratusz, 
a w rolę przewodnika wcielił 
się prezes spółki „Strzeliński 
Ratusz” Zdzisław Rataj. 

Ostatnim, miejskim ele-
mentem wycieczki była 
krótka wizyta w naszym 
najcenniejszym zabytku 
– Rotundzie św. Gotar-
da. Po obiadowej przerwie 
wycieczka udała się do lo-
kalnej Winnicy „Niewinne 
Pole”, która działa w po-
bliżu Pławnej. Tam przy-
gotowano degustację oraz 
zwiedzanie winnicy. Goście 
skorzystali też z możliwości 
zakupu lokalnego wina. 

RED
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Wśród licznie zgromadzonych 
gości nie zabrakło m.in. reprezen-
tantki Dolnośląskiego Kuratorium 
Oświaty, samorządowców z po-
wiatu strzelińskiego, dyrektorów 
szkół, a także byłych pracowni-
ków placówki. Gminny samorząd 
reprezentowała burmistrz Dorota 
Pawnuk, a wydarzenie prowadziła 

dyrektor poradni Elżbieta Kasprzyszak, 
która jest również długoletnią radną Rady 
Miejskiej Strzelina. Po przemówieniach 
gości przyszedł czas na wręczenie upomin-
ków, podziękowania i gratulacje, a także na 
degustację tortu oraz przysmaków przy-
gotowanych przez Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego w Ludowie 
Polskim.

Niemniej istotnym powodem spotkania 
było zakończenie rozbudowy poradni, któ-
re zdecydowanie poprawiło warunki pracy 
z podopiecznymi. Wartość wykonanych 
prac wyniosła ponad 660 tys. zł, a wyko-
nawcą zadania było konsorcjum firm: Cie-
pły Dom – Lider Konsorcjum i Usługi Re-Dyrektorem Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Strzelinie jest 

Elżbieta Kasprzyszak (na zdjęciu po lewej)

Na obchody 55-lecia placówki przybyło wielu gości

Wszystko za sprawą ich specjału, czyli zupy z dyni. Przypomnijmy, że w Strzegowie pod koniec 
ubiegłego roku zorganizowano pierwszą edycję święta dyni, które spotkało się z bardzo pozytywnym 
odbiorem lokalnej społeczności. Inicjatorką wydarzenia była Gabriela Pomirko, która prowadzi we wsi 
gospodarstwo i specjalizuje się w uprawie tego warzywa. W czasie imprezy po raz pierwszy przyrządzo-
no zupę, a autorką przepisu jest Katarzyna Harhala. - W sezonie jesiennym Gotuję tę zupę w domu 
od bardzo dawna. Mimo to nie do końca byłam przekonana czy na pewno sprawdzi się na 
imprezie wioskowej. Okazała się jednak strzałem w dziesiątkę – przyznaje. 

Przygotowanie potrawy jest bardzo proste. Potrzebne składniki to: 50 gr cebuli, 2 ząbki czosnku, 
700 gr dyni, 500 gr wody, 1 czubata łyżka Vegety, pieprz, szczypta gałki muszkatałowej, szczypta 
imbiru. Dynię należy pokroić w grubą kostkę (nie obierać ze skórki), zaś cebulę i czosnek na 
drobną kostkę, następnie ugotować z pozostałymi składnikami. Po ugotowaniu należy wszystko 
dokładnie zmiksować blenderem, a na końcu warto dodać 10 g masła i 40 g serka Almette. 

Członkinie KGW nie spodziewały się wyróżnienia ich potrawy, ale są bardzo szczęśliwe. ARiMR 
planuje drugie wydanie przewodnika z nowymi daniami, a panie ze Strzegowa wysłały kolejne zgłosze-
nie. Kobiety mają wiele ciekawych pomysłów, ale jak podkreślają, skrzydła mogłyby bardziej rozwinąć, 
gdyby wybudowano w Strzegowie świetlicę. Obecnie mieszkańcy korzystają z jednego pomieszczenia, 
które służy jako świetlica, ale nie ma tam zaplecza kuchennego.

Jakub Olejnik Panie z Koła Gospodyń Wiejskich w Strzegowie z dumą prezentują przewodnik kulinarny, w którym znalazł się ich przepis

Zupa z dyni zrobiła furorę Gospodynie ze Strzegowa w przewodniku kulinarnym
Koło Gospodyń Wiejskich w Strze-
gowie działa od grudnia 2018 r. Należą do niego kobiety w  różnym wieku. 
Niedawno członkinie znalazły się w przewodniku kulinarnym Dolnego Śląska  
wydanym przez Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. 

Poradnia działa już ponad pół wiekuJubileusz 
i rozbudowa 
placówki 

Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna w Strze-
linie świętowała niedawno 55-lecie działalności. 
Wydarzenie połączono z oficjalnym otwarciem 
ważnej inwestycji – rozbudowy poradni. Jak in-
stytucja zmieniała się na przestrzeni lat i jakie 
obecnie świadczy usługi? 

montowo-Budowlane „Ciepły Dom” Dariusz Pożuczek. 
Obecnie poradnia łącznie z dobudowaną częścią ma do dyspozycji 9 gabinetów, służących do dia-

gnozy, terapii, zajęć grupowych, warsztatów, treningu kompetencji wychowawczych dla rodziców, spo-
tkań zespołów współpracy i samokształcenia, sali konferencyjnej. Pomieszczenia są estetyczne, jasne, 
wyposażone w odpowiedni sprzęt, pomoce diagnostyczne i materiały terapeutyczne. 

W trakcie spotkania historię poradni przedstawiła dyrektor Elżbieta Kasprzyszak, a my postaramy 
się ją przybliżyć. Początek działalności datuje się na 1 lutego 1968 r. Placówka nosiła wówczas na-
zwę Poradni Wychowawczo-Zawodowej. Pierwszy statut poradni datowany jest na 21 września 1968 r. 
Nadzór nad poradnią miał ówczesny Wydział Oświaty i Kultury w Strzelinie.  Pierwszą kierowniczką 
poradni była Irena Kaźmierczak, pedagog. Poradnia bardzo krótko umiejscowiona została w budyn-
ku SP nr 3 w Strzelinie. Tam do dyspozycji był 1 gabinet, a pomocą wówczas służyła psycholog oraz 
3 pedagogów. Na przełomie lat 60. i 70. poradnia została przeniesiona do budynku Liceum Ogólno-
kształcącego w Strzelinie przy ul. Pocztowej. Placówka obejmowała zasięgiem powiat strzeliński i Ła-
giewniki, czyli ponad 60 szkół podstawowych, przedszkole, szkoły ponadpodstawowe, dom dziecka. 

Od 1972 r. dyrektorem poradni została Stanisława Put - pedagog. Wówczas poradnia zatrudniała 
psychologów – Ewę Cybulską i Teresę Skrabę, pedagoga – Helenę Żurawską i sekretarkę – Kry-
stynę Pisowadzką. Sukcesywnie zwiększała się kadra specjalistów zatrudnionych w poradni, a co za 
tym idzie ilość pomieszczeń do dyspozycji specjalistów. Kolejni zatrudnieni w poradni specjaliści to 
Barbara Królak - pedagog, Elżbieta Konsencjusz – referent, Maria Besser – psycholog, Józefa 
Witkowska – psycholog, Stanisława Wojnarowska – pedagog.

W 1980 r. do zespołu specjalistów dołącza psycholog – Halina Koperska, a w listopadzie 1982 
r. – pedagog Maria Matelonek, zaś w grudniu 1985 r. pedagog Jadwiga Sahaj, zatrudniona była 
również psycholog – Alicja Marszałek i wielu innych, głównie psychologów, którzy współpracowali 
z poradnią w różnych okresach funkcjonowania. 

W 1976 r. nastąpiła kolejna zmiana lokalizacji poradni -  piętrowy budynek przy ul. Wrocławskiej 21, 
by następnie w 1994 r. przenieść się do innego budynku zlokalizowanego również przy ul. Wrocław-
skie (obecnie Jana Pawła II). Tam poradnia mieściła się na II piętrze. W listopadzie 2009 r. poradnia 
znalazła miejsce przy ul. Pocztowej 17 i jest to jej obecna siedziba.

Wśród dyrektorów poradni, oprócz wymienionych, należy wspomnieć również o  Marii Matelonek 
i Jadwidze Sahaj.

W 1999 r. w wyniku przemian administracyjnych zasięg działań poradni zmienił się i objął pięć 
gmin powiatu strzelińskiego: Strzelin, Borów, Kondratowice, Przeworno, Wiązów.  Łącznie pod opie-
ką poradni pozostaje 6542 osoby (dzieci i młodzież). Kadra to łącznie dziewięciu specjalistów psy-
chologiczno-logopedyczno-pedagogicznych, trzech pracowników administracji/księgowości, dwóch 
pracowników obsługi. 

Warto także wspomnieć, że poradnia oferuje różnorodną pomoc, m.in. konsultacje, trening dla ro-
dziców, który cieszy się ogromną popularnością, trening umiejętności społecznych, trening zastępowa-
nia agresji, trening komunikacyjny, neurologopedyczny, indywidualne zajęcia terapeutyczne, warsztaty 
w szkołach i przedszkolach, szkolenia dla rad pedagogicznych i rodziców, badania przesiewowe logo-
pedyczne, pedagogiczne, psychologiczne itp.

Bartosz Ślusarz 
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Z życia sołectw

Tę wieś wyróżnia cisza i natura. Mieszkają tam zaledwie 72. osoby. Choć 
społeczność jest mała to podobnie jak w innych sołectwach ma swoje 
potrzeby. Mieszkańcy rozdysponowali pieniądze z funduszu sołeckie-
go, ale wśród wioskowych marzeń wciąż pozostają dwie kluczowe in-
westycje – budowa świetlicy i remont dziurawej drogi powiatowej. 

W ramach stałego cyklu prezentacji sołectw odwiedziliśmy Żeleźnik. To jedna z mniej-
szych miejscowości gminy, oddalona od Strzelina o 12 km. Malejąca liczba mieszkańców 
martwi sołtysa Bożenę Matwijiszyn, która piastuję tę funkcję już 16 lat. - Obecnie mieszka-
ją tu zaledwie 72. osoby. To porażające, bo jeszcze kilkanaście lat temu wieś liczyła 
ponad 200. mieszkańców. Niestety, starsze pokolenie umiera, a młodzi najczęściej 
wyjeżdżają. Liczba ludności Żeleźnika spadła również po tym, jak kilka lat temu 
przesiedlono osoby mieszkające w budynkach należących do Agencji Nieruchomo-
ści Rolnych we Wrocławiu (dzisiejszy Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa) – infor-
muje Bożena Matwijiszyn. Mimo małej społeczności w wiosce odbywają się różne imprezy 
kulturalno-rozrywkowe. Wśród nich są m.in. dzień dziecka, dzień kobiet, andrzejki, miko-
łajki. - W tym roku dzień kobiet chcemy połączyć z dniem mężczyzn. Przenieśliśmy 
imprezę na kwiecień i zorganizujemy ją po Świętach Wielkanocnych – uzupełnia. 

W bieżącym roku w ramach funduszu sołeckiego mieszkańcy mają do dyspozycji blisko 
17 tys. zł. Lwią część, gdyż 10 tys. zł, zdecydowano się przeznaczyć na poprawę stanu 
technicznego placu zabaw i boiska. - Chodzi zwłaszcza o naprawę ogrodzenia, które 
jest w kiepskim stanie i nie spełnia funkcji. Chcemy również odnowić urządzenia 
na placu zabaw, uzupełnić piasek, pomalować ławki itp. - wyjaśnia sołtys. Kolej-
nym zadaniem w ramach funduszu sołeckiego są prace remontowe w świetlicy, na które 
zapisano 4300 zł. - Pomieszczenie świetlicy znajduje się w budynku mieszkalnym, 
w którym dawniej mieściła się szkoła. Jest tam stara, drewniana podłoga, która 
wymaga naprawy – przyznaje. W sołeckim budżecie znalazło się również 2000 zł na 
organizację imprez, 400 zł na utrzymanie sprzętu (np. kosiarka, odkurzacza do zbierania 
liści itp.) oraz 200 zł na zakup sadzonek do granitowych donic, które znajdują się w róż-
nych częściach wsi. 

„Tu nie ma już co łatać”
Na liście priorytetowych inwestycji od wielu lat znajduje się remont drogi powiatowej 

przebiegającej przez wieś. - Tu nie ma już co łatać. Droga jest w koszmarnym stanie, 
a naprawy cząstkowe nic nie dają. Wielokrotnie wnioskowaliśmy o jej remont, ale za 
każdym razem otrzymujemy informacje od zarządcy o braku środków – ubolewa. Ko-
lejnym ważnym zadaniem jest budowa świetlicy. Obecnie mieszkańcy korzystają z jednego 
pomieszczenia w budynku, w którym mieszka jedna rodzina, co rodzi pewne uciążliwości. 
Dodatkowym problemem jest również brak dostępu do wody. - Powstał projekt nowej 
świetlicy, która miałaby stanąć na działce przy placu zabaw. Budynek ma wyglądać 
podobnie do tego, który został wybudowany w Dębnikach. Niestety, sprawa utknęła 
i na razie Gmina Strzelin nie realizuje inwestycji z uwagi na brak środków. Liczy-
my, że uda się wybudować świetlicę w niedalekiej przyszłości, tak, aby projekt nie 
przepadł. Budynek mógłby służyć nie tylko mieszkańcom Żeleźnika, ale również 
Karszówka i Muchowca, gdzie również nie ma okazałych świetlic – przyznaje Bożena 

Wyjazdowe 
świętowanie 

W sobotę, 11 marca z okazji Dnia Sołtysa 
odbył się wyjazd do Częstochowy. Zapro-
szeni do wspólnej podróży zostali sołtysi 
z terenu gminy oraz przewodniczący rad 
osiedli naszego miasta. Uczestnicy wyciecz-
ki byli na Jasnej Górze. Zwiedzili skarbiec 
oraz muzeum 600-lecia Polski. Wzięli udział 
również we Mszy Świętej w intencji na-
szych sołtysów oraz wszystkich mieszkań-
ców gminy Strzelin. W kaplicy Cudownego 
Obrazu mieli okazję spotkać modlącego 
się Prymasa Polski abp. Wojciecha Polaka. 
W drodze powrotnej przy obiedzie bur-
mistrz Strzelina Dorota Pawnuk wraz z se-
kretarzem Kazimierzem Nahajło przekazali 
na ręce sołtysów oraz przewodniczących 
rad osiedli podziękowania za dotychczaso-
wą pracę na rzecz sołectw i gminy z nadzie-
ją na dalszą, owocną współpracę. 

RED
Z okazji Dnia Sołtysa zorganizowano wyjazd do Częstochowy, w którym wzięli udział przedstawiciele sołectw oraz przewodniczący rad osiedli

Spokój mieszkańców zaburzył nielegalny proceder
Matwijiszyn. Mieszkańcy są 
mocno zaniepokojeni ostat-
nimi wydarzeniami w ko-
palni piasku, znajdującej się 
tuż obok wsi. Przypomnij-
my, że cztery osoby zostały 
zatrzymane w bulwersującej 
sprawie nielegalnego zrzu-
cania opadów komunalnych. 
Mężczyźni zostali przyłapa-
ni na gorącym uczynku, gdy 
próbowali pozbyć się 60 ton 
śmieci. A to nie wszystko, 
gdyż policjanci oraz inspek-
torzy ochrony środowiska 
odkryli, że na terenie ko-
palni, pod piaskiem, może 
znajdować się nawet kilkaset 
tysięcy ton odpadów. - Je-
steśmy tym zszokowani. Nikt z nas nie przypuszczał, że tak blisko nas dzieje się 
taki proceder. Sporo mieszkańców korzysta z przydomowych studni. Otrzymaliśmy 
informację z sanepidu, aby dla bezpieczeństwa na razie nie czerpać z nich wody. 
Mamy nadzieję, że do gruntu nie przedostały się żadne niebezpieczne substancje 
i niedługo będziemy mogli korzystać ze studni, z których pobieramy wodę np. do 
podlewania ogródków. Liczymy również, że odpowiedzialne osoby za wyrzucanie 
odpadów zostaną ukarane – podkreśla. 

Z wioskowych ciekawostek warto odnotować, że w Żeleźniku znajduje się barokowy pa-
łac zbudowany w XVII w. - Po II wojnie światowej pałac był zadbany i w pełni wypo-
sażony. Niestety, zaczęto z niego wszystko wywozić niby na odbudowę stolicy, ale 
gdzie tak naprawdę zabrano te cenne przedmioty nikt do dzisiaj nie wie – opowiada. 
Przez kolejne lata pałac niszczał. Mimo to obiekt przetrwał do dziś, a od kilkunastu lat jest 
w rękach prywatnych. Właściciel mieszka w obiekcie i dba o zabytek, ale odrestaurowanie 
całego budynku wymaga dużego nakładu finansowego. Do rejestru zabytków w Żeleźniku 
wpisany jest również kościół filialny pw. Matki Boskiej Szkaplerznej. W świątyni, należącej 
do parafii w Jegłowej, co niedzielę odprawiana jest msza święta, na którą przychodzą wier-
ni nie tylko z Żeleźnika, ale również Karszówka. Dawniej w miejscowości znajdował się 
również piękny folwark, ale pozostały z niego ruiny. - Najbardziej szkoda spichlerza, na 
którym znajduje się zegar ze znaki zodiaku. To bardzo unikatowe. Pisałam do wła-
ściciela (KOWR, dawniej ANR we Wrocławiu - red), aby zabezpieczyli ten zabytek, 
ale niestety nic to nie dało – przyznaje.  

Warto zaznaczyć, że walorem Żeleźnika jest spokój i przyroda. - Otacza nas sporo zie-
leni. Teren przy wiosce objęty jest programem Natura 2000, a można u nas spotkać 
różne gatunki zwierząt np. bociana czarnego, żurawie, szopy pracze, bobry itp. - 
wymienia sołtys.  

Jakub Olejnik

Sołtys Żeleźnika Bożena Matwijiszyn wielokrotnie wnioskowała o remont fatalnego 
odcinka drogi powiatowej przebiegającej przez wieś
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Minął rok od wybuchu 
wojny na Ukrainie. Od sa-
mego początku w pomoc 
uchodźcom mocno zaan-
gażowali się mieszkańcy 
naszej gminy, samorząd, 
a  także lokalny biznes 
i  wiele innych instytucji. 
Na teren gminy trafiło ok. 
900 uchodźców, a  obec-
nie przebywa ich ponad 
450. W  gminnych szko-
łach nadal uczy się 81 
ukraińskich dzieci... 

W lutym minął rok od roz-
poczęcia rosyjskiej inwazji 
na Ukrainę. Z ogarniętego 
wojną kraju uciekło wielu 
Ukraińców, a znaczna część 
znalazła czasowe lub stałe 
schronienie w Polsce. Od 
samego początku wojny Po-
lacy okazują wielkie wsparcie 
uchodźcom zza wschodniej 
granicy. Gmina Strzelin rów-
nież aktywnie zaangażowała 
się w pomoc obywatelom 
Ukrainy.

Po wybuchu wojny, na te-
ren naszej gminy przybyło 
z Ukrainy ok. 900 osób, które 
skorzystały z różnego rodza-
ju pomocy. Obecnie w gmi-
nie Strzelin przebywa jeszcze 
452 uchodźców, z czego 429 
osób mieszka w prywatnych 
domach, bądź w lokalach, 
które już sami wynajmują. 
23 osoby objęte są opieką 
instytucjonalną na terenie 
Ośrodka Wypoczynkowego 
„Nad Stawami” w Białym 
Kościele. Warto podkreślić, 
że od początku wojny opieką 
naszego samorządu zostało 
objętych łącznie 208 obywa-
teli Ukrainy. Poza ośrodkiem 
w Białym Kościele, uchodź-
cy znaleźli schronienie m.in. 
w remizach Ochotniczych 
Straży Pożarnych w Brożcu, 
Kuropatniku, Nowolesiu, 

Od samego początku wybuchu wojny prowadzono różnego rodzaju przedsięwzięcia, a wśród nich można wymienić m.in. działalność magazynu zaopatrzeniowego uchodźców 
przy ul. Generała Stanisława Maczka (fot. archiwum)

W  połowie marca w  Publicznej Szkole Podsta-
wowej nr 5 im. Bolka I Świdnickiego w Strzelinie 
odbył się finał projektu pn. „Podaj dalej – dobro 
powraca”. Przedsięwzięcie przygotowane przez 
Szkolne Koło Wolontariatu trwało ponad tydzień. 

Tym razem szkolny wolontariat postanowił wystąpić z większą 
inicjatywą, a tym samym zaangażować w pomoc całą społeczność 
szkolną. Celem projektu była pomoc podopiecznemu Stowa-
rzyszenia „Gramy o życie” Igasiowi z Kuropatnika. Półroczny 
chłopczyk dzień po narodzinach przeszedł skomplikowaną ope-
rację kraniotomii, ponieważ konieczne było usunięcie krwiaka 
w mózgu. Dlaczego Szkolne Koło Wolontariatu wybrało tego 
chłopca? Po prostu, ludzie dobrej woli poprosili szkołę o zbiórkę 
nakrętek na jego leczenie. I tak to się zaczęło. W ciągu tygodnia 
uczniowie mogli uczestniczyć w wielu działaniach charytatyw-
nych, których celem była zbiórka funduszy dla chorego chłopca.

Podczas finału projektu charytatywnego cała szkoła oraz za- Podczas finału projektu charytatywnego uczniowie odegrali spektakl

Zebrali ponad 4500 zł na rzecz chorego chłopca „Podaj dalej – dobro powraca”
proszeni goście mieli okazję obejrzeć spektakl pt.„Dziwny jest 
ten świat, czyli o dziewczynce z zapałkami inaczej” przygotowany 
przez spontanicznie skrzykniętą grupę uczniów o gołębich ser-
cach. Wzruszeniom nie było końca podczas multimedialnej pre-
zentacji o „Małym wojowniku Ignasiu”, który wraz z mamą był 
honorowym gościem finału. Wśród zebranych byli również Dy-
rektor Oświaty Gminnej w Strzelinie Agata Bartulica, Przewodni-
czący Rady Miejskiej Strzelina Ireneusz Szałajko oraz przedstawi-
ciele Rady Rodziców i przyjaciele „Piątki” 

Dzięki ofiarności uczniów na ręce prezesa Stowarzyszenia „Gramy 
o życie” Lucy Krzysztofczyka i jednocześnie przedstawiciela Gminy 
Strzelin przekazano ponad 4500 zł. Dodajmy, że koordynatorkami 
projektu były Barbara Smolińska i Jolanta Rabenda. Przedstawienie 
przygotowała  natomiast Barbara Zaręba, a nagłośnieniem zajęła się 
Katarzyna Stopa. Za naszym pośrednictwem Szkolne Koło Wolon-
tariatu składa podziękowania wszystkim darczyńcom. 

RED

Ogromne 
zaangażowanie 
i pomoc z wielu stron To egzamin dla człowieczeństwa

na terenie zaplecza basenu 
miejskiego, oraz w budynku 
kontenerowym przy świe-
tlicy w Karszowie. Uchodź-
cy czasowo mieszkali też 
w Gospodarstwie Agrotu-
rystycznym „Nietoperek” 
w Gębczycach oraz lokalach 
zapewnionych przez „Bar 
Prosiaczek”.

Osoby prywatne, a także 
podmioty, które zapewniły 
zakwaterowanie i wyżywie-
nie obywatelom Ukrainy 
mogły ubiegać się o specjal-
ne świadczenie pieniężne. 
Gmina Strzelin rozpatrzyła 
ponad 446 wniosków łącz-
nie na 1 mln 900 tys. zł. Wy-
płacone środki pochodzą 
z Funduszu Pomocy.

Sytuacja obywateli Ukra-
iny jest bardzo dynamiczna. 
Część z nich podjęła już de-
cyzje o powrocie do ojczy-

zny, a niektórzy postanowili 
wyjechać do innych krajów, 
w tym także do naszych 
miast partnerskich. Znacz-
na część uchodźców podjęła 
już pracę i stara się normal-
nie funkcjonować. Łącznie 
z terenu gminy Strzelin wyje-
chało około 448 uchodźców. 

Naszą gminę od począt-
ku wojny mocno wspierały 
lokalne przedsiębiorstwa, 
a ogromnej i stałej pomocy 
udzielały naszym uchodź-
com m.in. dwie zagranicz-
ne fundacje: Grand Circle 
Foundation Boston oraz 
Glasgow The Caring City. 
Gminę w tych działaniach 
wsparli też nasi niemiec-
cy partnerzy z Franken-
bergu oraz Straelen. Do 
Frankenbergu trafiła część 
uchodźców z naszej gminy. 
Dzięki temu zaangażowa-

niu, ogromnej życzliwości 
i otwartości mieszkańców 
oraz lokalnego biznesu sa-
morząd skutecznie radził 
sobie z tym nowym, bar-
dzo poważnym wyzwaniem. 
Warto dodać, że pomocy 
uchodźcom, którzy trafili 
do gminy Strzelin, udzieliło 
wiele lokalnych przedsię-
biorstw z gminy i powiatu 
strzelińskiego, a także sto-
warzyszenie Aglomeracja 
Wrocławska. Dzięki ogrom-
nemu wsparciu ze strony 
osób fizycznych, stowarzy-
szeń, fundacji i przedsię-
biorstw możliwe było utrzy-
manie do końca 2022 roku 
magazynu z żywnością dla 
obywateli Ukrainy, zlokali-
zowanego przy ul. Generała 
Maczka w Strzelinie. Pro-
wadzono również magazyn 
z artykułami chemicznymi, 
który mieścił się w Strze-

lińskim Ośrodku Kultury. 
Dzięki środkom szkockiej 
fundacji Glasgow The Ca-
ring City udało się zorgani-
zować letni wypoczynek dla 
dzieci z Ukrainy. Łącznie 
szkocka fundacja przezna-
czyła 150 tys. zł. W akcje 
pomocową od samego po-
czątku włączyło się rów-
nież lokalne Stowarzyszenie 
„Gramy o Życie”, które fi-
nansowało zakupy: leków, 
wizyt lekarskich, żywności 
oraz chemii gospodarczej. 
Na ten cel stowarzyszenie 
wydatkowało ok. 14 tys. zł. 

Od połowy marca 2022 
r. obywatele Ukrainy mogli 
ubiegać się o nadanie nu-
meru PESEL. To pozwoli-
ło im w pełni korzystać nie 
tylko z opieki zdrowotnej, 
ale również ze świadczeń 
rodzinnych czy bezpłatnej 

edukacji. Od samego począt-
ku z takiej możliwości sko-
rzystało mnóstwo uchodź-
ców. W wielu miastach, 
w tym również Strzelinie, 
przed urzędami tworzyły się 
spore kolejki. Do tej pory 
przyjęto w naszej gminie 960 
wniosków o nadanie numeru 
PESEL. Na realizację tego 
zadania przeznaczono ok. 41 
tys. zł z Funduszu Pomocy. 
Podczas rejestracji w urzę-
dzie, przy nadawaniu nu-
meru PESEL, każda pełno-
letnia osoba miała również 
możliwość założenia profilu 
zaufanego. Umożliwia on 
załatwianie spraw urzędo-
wych online oraz korzysta-
nie z aplikacji mObywatel, 
zawierającej elektroniczny 
dokument tożsamości. 

Warto podkreślić, że 
ogromne zaangażowanie 
w pomoc dla uchodźców 
wykazują nasze placówki 
oświatowe. Obecnie w gmin-
nych szkołach podstawo-
wych uczy się 81 ukraińskich 
dzieci, z opieki placówek 
przedszkolnych korzysta 33 
dzieci.

Podsumowując działa-
nia pomocowe na rzecz 
uchodźców wojennych war-
to zaznaczyć, że lokalna 
społeczność, biznes, a tak-
że służby samorządowe 
i mundurowe praktycznie 
od pierwszych dni wojny na 
Ukrainie bardzo mocno się 
zaangażowały. Ta sytuacja 
kryzysowa pokazała, że je-
steśmy otwartą i gościnną 
społecznością, wrażliwą na 
los innych ludzi. 

Strzeliński samorząd dzię-
kuje wszystkim, którzy doło-
żyli „cegiełkę” do wsparcia 
ukraińskich uchodźców. 

RED
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W środę, 1 marca w naszym mieście 
odbyły się lokalne obchody Narodo-
wego Dnia Pamięci Żołnierzy Wy-
klętych, antykomunistycznego ruchu 
partyzanckiego. Uroczystość ku czci 
bohaterów przeprowadzono pod po-
mnikiem Żołnierza Polskiego w Strze-
linie. Zgromadzonych przywitała 
burmistrz Dorota Pawnuk. Goście wy-
słuchali także prelekcji historyka Piotra 
Rozenka, autora książki „Ulice dawne-
go Strzelina”. W trakcie uroczyści mia-
ło także miejsce uroczyste wciągnięcie 
flagi przy asyście Katolickiego Liceum 
Ogólnokształcącego w Henrykowie 
im bł. E. Bojanowskiego. W wyjątko-
wy sposób pamięć żołnierzy uczcił 

Uroczystość odbyła się pod pomnikiem Żołnierza Polskiego w Strzelinie

Modlili się za ofiary masakry 

„Nie chcemy zemsty, 
ale pamięci i prawdy”

Od kilkunastu lat w  Strzelinie odbywają się obchody 
rocznicowe, upamiętniające mord, którego dokona-
ły oddziały banderowskie w Hucie Pieniackiej. W tym 
roku minęło 79 lat od tych tragicznych wydarzeń... 

W niedzielę, 12 marca w naszym mieście odbyły się tradycyjne obchody 
rocznicowe upamiętniające ludobójstwo w Hucie Pieniackiej. 79. rocznicę 
tej ogromnej tragedii polskiej, kresowej miejscowości uczcili przedstawi-
ciele lokalnego samorządu, Stowarzyszenia Huta Pieniacka, reprezentanci 
innych organizacji pozarządowych oraz mieszkańcy. 

28 lutego 1944 roku oddziały banderowskie wymordowały ok. 900 pol-
skich mieszkańców Huty Pieniackiej, a od kilkunastu lat w Strzelinie odbywają 
się obchody rocznicowe, upamiętniające tę tragedię. Strzelińskie uroczystości 
tradycyjnie rozpoczęły się od mszy św. w intencji pomordowanych mieszkań-
ców Huty Pieniackiej oraz wielu innych kresowych miejscowość, odprawio-
nej w kościele przy ul. Staromiejskiej. - Nie chcemy zemsty, ale pamięci 
i prawdy - mówił w kazaniu ks. proboszcz Stanisław Fertała. Kapłan zwra-
cał uwagę, że do takich tragedii dochodzi wtedy, kiedy Boga zastępują takie 
niebezpieczne ideologie jak: nazizm, komunizm i nacjonalizm. Duchowny 
mówił też o potrzebie wybaczania, które jest drogą do pojednania. 

Za udział w obchodach i modlitwę za ofiary masakry dziękował wszystkim 
członek zarządu Stowarzyszenia Huta Pieniacka - strzelinianin Ryszard Ko-
bylański. Warto podkreślić, że rodzina pana Ryszarda straciła w Hucie Pie-
niackiej wielu swoich bliskich. Po mszy, przedstawiciele oficjalnych delegacji 
złożyli kwiaty i znicze pod tablicą upamiętniającą mord. Dodajmy, że wmu-
rowaną w ścianę świątyni tablicę, ufundowała właśnie rodzina Kobylańskich. 

Warto również zaznaczyć, że w obchodach rocznicowych uczestniczyli m.in. 
przedstawiciele: Stowarzyszenia Międzynarodowy Motocyklowy Rajd Katyński, 
Związku Sybiraków w Strzelinie, Związku Kombatantów RP i Byłych Więźniów 
Politycznych oraz Towarzystwa Miłośników Ziemi Strzelińskiej. Gminny samo-
rząd reprezentował Przewodniczący Rady Miejskiej Strzelina Ireneusz Szałajko.

Kolejnym, ale już świeckim, elementem obchodów rocznicowych było spo-
tkanie autorskie pt. „Śladami Kresowej Atlantydy” ze znanym historykiem, 
pisarzem i wielkim miłośnikiem Kresów Wschodnich, długoletnim rektorem 
Uniwersytetu Opolskiego - profesorem Stanisławem Nicieją. Organizatorem 
cieszącego się bardzo wysoką frekwencję spotkania była Miejska i Gminna 
Biblioteka Publiczna w Strzelinie. Uczestnicy mieli sporo pytań do pisarza, 
który jest m.in. autorem poczytnego cyklu książek prezentujących kresowe 
miasta II Rzeczypospolitej. Oczywiście po spotkaniu można było nabyć 
książki i zdobyć do 
nich wpis autora. 

Po wyczerpaniu 
oficjalnego progra-
mu obchodów za-
proszeni na wydarze-
nie goście zwiedzili 
Sanktuarium Matki 
Bożej Różańcowej 
w Nowolesiu. Gości 
oprowadził po sank-
tuarium jego długo-
letni kustosz - ksiądz 
Stanisław Włodarski.

RED

Członek zarządu Stowarzyszenia Huta Pieniacka - strzelinianin Ryszard 
Kobylański złożył kwiaty pod tablicą upamiętniającą tragiczne wydarzenia 
sprzed 79 lat

W uroczystej Mszy Świętej uczestniczyli liczni mieszkańcy

Strzelińska Jednostka Strze-
lecka 4330 zajmuje się m.in. 
zarządzeniem kryzysowym 
oraz szkoleniami opartymi 
o program szkoleń Wojska Pol-
skiego. Jej członkowie wspie-
rali działania podczas walki 
ze skutkami epidemii korona-
wirusa, angażują się w  pomoc 
objętej wojną Ukrainie i prowa-
dzą szereg innych działań.

W marcu minęło pięć lat działalno-
ści Związku Strzeleckiego „Strzelec”. 
Jednostka Strzelecka 4330 w Strze-
linie powstała przede wszystkim by 
szkolić lokalną młodzież z podstaw 
wojskowości, uczyć dyscypliny i odpo-
wiedzialności za decyzje czy patriotycz-
nych postaw oraz rozwijać sprawność 
fizyczną. - Od początku dążyliśmy 
do współpracy z lokalnymi władza-
mi oraz wychowywania i szkolenia 
młodzieży. Angażowaliśmy się we 
wszelkie możliwe inicjatywy, by 
pomagać lokalnej społeczności, 
od rozwożenia żywności w związ-
ku z pierwszymi falami Covid-19 
oraz rozładunku wielu ton żywno-
ści w Gminnym Ośrodku Pomocy 
Społecznej w Strzelinie, aż po dziś 
w pomaganiu Ukrainie zarówno na 
miejscu, ale również tam – możemy 
przeczytać na profilu facebookowym 
strzelców. Działalność jednostki można 
było poznać bliżej w sierpniu ubiegłe-

Strzelcy odbywają sporo szkoleń, podczas których ćwiczą różne elementy, jak np. ewakuacja poszkodowanych 
w wypadkach drogowych

Uczcili pamięć Żołnierzy Wyklętych 

Paweł Petlicki, który wyrecytował oko-
licznościowy wiersz.

Po zakończeniu lokalnych uroczy-
stości, burmistrz Dorota Pawnuk, se-
kretarz Kazimierz Nahajło oraz staro-
sta Anna Horodyska odwiedzili grób 
zasłużonego strzelińskiego Żołnierza 
Wyklętego – Stanisława Matwijowa, 
gdzie zapalili znicze. Warto podkre-
ślić, że o zasłużonym weteranie pa-
miętała również delegacja Publicznej 
Szkoły Podstawowej nr 5 w Strzelinie. 

Warto przybliżyć tę ważną dla lo-
kalnej społeczności postać. Kapi-
tan Stanisław Matwijów urodził się 
24 lipca 1925 roku w Gostyniu. Był 
żołnierzem Armii Krajowej okręgu 

lwowskiego. Po zakończeniu działań 
wojennych od 1945 r. działał w anty-
komunistycznej organizacji „Wolność 
i Niezawisłość” na terenie powiatu 
bystrzyckiego. Był represjonowany 
przez władze komunistyczne i osa-
dzony w więzieniu. Należał do czoło-
wych działaczy Światowego Związku 
Żołnierzy Armii Krajowej obwodu 
strzelińskiego. Aktywny na rzecz pro-
pagowania wiedzy i pamięci o czy-
nie podziemia antykomunistycznego 
wśród młodzieży szkolnej na terenie 
powiatu strzelińskiego. Zmarł 19 li-
stopada 2018 r. (biogram pochodzi ze 
strony Instytutu Pamięci Narodowej). 

RED

Są zawsze tam, gdzie 
potrzebne jest wsparcie Szkolą i pomagają już od pięciu lat

go roku, gdy w parku zaprezentowali 
krótki pokaz z okazji Święta Wojska 
Polskiego. - Nasi Strzelcy wykonują 
wraz z innymi wielką pracę i po-
święcają się, by pomagać lokalnej 
społeczności, naszej małej ojczyź-
nie. Będziemy się rozwijać, by móc 
być dalej wsparciem i oparciem 
w sytuacjach kryzysowych. Przy tej 
okazji chcemy podziękować Strze-
lińskiemu Ośrodkowi Kultury oraz 
Gminie Strzelin za dotychczasową 
współpracę, zwłaszcza w 2022 r. - 
napisano dalej. 

Przypomnijmy, że podstawowymi 
zadaniami jednostki jest udzielanie 
szkoleń opartych o program szko-
lenia Wojska Polskiego, ale również 
zarządzania kryzysowego na pozio-
mie lokalnym. Strzelcy bardzo często 
uczestniczą w ciekawych wydarze-

niach. Na początku marca jednostka 
wzięła udział w Manewrach „Strefa 
41” organizowanych przez Związek 
Strzelecki „Strzelec” JS 4111 Luboń-
-Poznań im. Orląt Lwowskich. Pod-
czas intensywnych 24 godzin nasi 
strzelcy ćwiczyli m.in. takie elementy 
jak: prowadzenie akcji poszukiwawczej 
w lesie, postępowanie i zabezpieczenie 
najczęściej występujących urazów np. 
rozcięcie głowy, złamania kończyn, 
a także zabezpieczenie miejsca wypad-
ku drogowego, czy ewakuacja rannych 
z budynku. 

Dodajmy, że do jednostki, po wstęp-
nej rozmowie kwalifikacyjnej, może 
dołączyć każdy. Większość to zazwy-
czaj osoby między 16. a 25. rokiem ży-
cia. Aby móc wstąpić w szeregi związ-
ku trzeba mieć ukończone 16 lat.

opr. JO



Nr 3(102) 29 marca 2023

15

Strzeliński Teatr Grot 
prowadzony przez Jacka 
Wilantewicza i Tamarę 
Yelchaninovą zaprasza 
na prapremierowy pokaz 
spektaklu „Sabat”. 

Już 13 kwietnia o godzinie 19:00 
będzie można zobaczyć na scenie 
Strzelińskiego Ośrodka Kultury ak-
torki z naszego teatru. Wstęp jest 
darmowy. W spektaklu przedstawio-
na zostanie historia trzech kobiet - 
Marii, Triny i Karny, które pewnego 
razu umówiły się na niezwykle ta-
jemnicze spotkanie. W ciągu jednej 
nocy bohaterki przygotowują wyjąt-
kowe zaklęcie, ma ono wpłynąć na 
losy świata, a dokładniej na los kobiet w świecie. Dzięki od-
powiednim zabiegom kobiety przekraczają barierę czasu, wir 
jaki stworzyły, umożliwia przejście do doświadczeń poprzed-
niczek, piętnowanych i prześladowanych przez dawne społe-
czeństwo, a nazywane czarownicami. Czerpiąc moc z historii 
oraz mitologii, stają naprzeciw własnym potrzebom i instynk-
towi - próbują w ten sposób zapanować nad rzeczywistością, 
tworząc rytuał magiczny. - Zdecydowaliśmy się na prapre-
mierę, gdyż wiemy jak ona mobilizuje aktora/aktorkę. 
Mimo że spektakl jest na etapie tworzenia i daleko jesz-
cze do jego pełnego ukończenia, chcieliśmy skonfron-
tować nasze przedstawienie z publicznością – tłumaczy 
Jacek Wilantewicz. - Pragniemy by spektakl rodził się na 
oczach widza - to może nadać naszej wypowiedzi więk-
szej autentyczności. Czekamy na rozmowy, na wrażenia 
publiczności, tak by do czasu premiery, która planowana 
jest w czerwcu, spektakl zachwycał estetyką i przenikli-
wością spojrzenia na sprawy ludzkie – zachęca.

Scenariusz i reżyseria: Jacek Wilantewicz
Występują: Maria Górska, Katarzyna Witek, 
Tamara Yelchaninova

REDS

W spektaklu przedstawiona zostanie historia trzech kobiet, które umówiły się na tajemnicze spotkanie

Piesza wycieczka na wieżę ciśnień zorga-
nizowana przez Strzeliński Ośrodek Kultury 
była jedną z propozycji świętowania pierw-
szego dnia wiosny. Inicjatywa cieszyła się 
sporym zainteresowaniem mieszkańców. 
Część z uczestników wyprawy rozpoczęła 
ją z miejsca startu, czyli z siedziby ośrod-
ka, niektórzy dołączali podczas wędrówki, 
a inni czekali już na miejscu. Kiedy wszyscy 
dotarli do celu, rozpalono ognisko. Uczest-
nicy spotkania chętnie piekli kiełbaski oraz 
śpiewali znane i lubiane polskie piosenki 
w rytmach gitary. 

SOK Wycieczka cieszyła się sporym zainteresowaniem

Z Dzień Dobry TVN do Strzelina 
W strzelińskiej bibliotece marzec stał pod 

znakiem spotkań autorskich. Najpierw, 7 
marca odbyło się spotkanie z Tomaszem 
Duszyńskim, autorem kryminałów z okazji 
premiery jego najnowszej powieści „Czło-
wiek z celuloidu”. Przypomnijmy, że jest 
to kryminał retro, rozgrywający się w 1934 
roku w Warszawie, w świecie ówczesne-
go filmu. Na kartach powieści przewija się 
plejada gwiazd: Eugeniusz Bodo, Mieczy-
sława Ćwiklińska czy Antoni Słonimski. To 
była niezwykła podróż po Warszawie lat 30. 
Następnie, z okazji rocznicy upamiętniającej 
zagładę w Hucie Pieniackiej, z mieszkańcami 
Strzelina i czytelnikami spotkał się profesor 
Stanisław Nicieja. Uczestnicy odbyli dzięki niemu podróż na „Kresową Atlan-
tydę”. Poznali nieznane historie kresowiaków i niezmiernie barwną historię 
okresu powojennego. W środę, 22 marca w bibliotece pojawiła się poczytna 
autorka kryminałów Joanna Opiat-Bojarska. Ubiegłoroczna zdobywczyni na-
grody Czytelników Wielkiego Kalibru opowiadała o najnowszym kryminale pt. 
„Fejm”. O tym, jaką cenę płaci się za bycie popularnym, mówiła tego samegod-
nia o poranku podczas wywiadu w programie Dzień Dobry TVN. - Cieszą 
nas pełne sale czytelników na każdym z tych spotkań. Zapraszamy 
do śledzenia kolejnych wydarzeń w bibliotece – zachęca dyrektor Miej-
skiej i Gminnej Biblioteki Publicznej w Strzelinie Tomasz Duszyński.

RED

Na spotkanie z Tomaszem Duszyńskim, autorem książki „Człowiek z celuloidu” przybyło sporo mieszkańców

 Joanna Opiat-Bojarska chętnie podpi-
sywała książki czytelnikom i stawała do 
wspólnych, pamiątkowych zdjęćŻycie przedmiotów na scenie

Strzelińska biblioteka realizuje grant zewnętrzny Fundacji 
BGK. To projekt skierowany do seniorów. 6 stacji Cooultural-
nej Generacji trwa przez pół roku. W każdym miesiącu nasza 
biblioteka zatrzymuje się na stacjach poświęconych sztuce, nauce, 
czy literaturze. W marcu nasza „coolturalna” ekipa realizuje stację 
o nazwie Teatr.   We wtorek, 21 marca odbyły się zajęcia pn. „Ży-
cie przedmiotów na scenie”. Omówiono rolę, jaką przedmioty 
odgrywają w codziennym życiu, a także tą, którą pełnią w życiu scenicznym. Uczestniczki sprawdziły jak rekwizyt 
może służyć w budowaniu postaci oraz wpływać na akcję sceniczną. Za pośrednictwem przedmiotów kreowały 
dialog w parach, stworzyły również własne instalacje i kompozycje plastyczne, których znaczenie następnie in-
terpretowano. Strzelińska biblioteka zaprasza na kolejne zajęcia teatralne prowadzone przez Jacka Wilantewicza 
reżysera Teatru Stajni Metamorficznej oraz Tamarę Yelchaninovą – aktorkę. 

Dodajmy, że projekt realizowany będzie do czerwca. Kolejne stacje to: rozmaitości kulturalne, zdrowie i przy-
roda, rozrywka i integracja. Obowiązują zapisy telefoniczne. Projekt dofinansowany został przez Fundację BGK 
w programie „Generacja 6.0” edycja V.

RED

Uczestniczki mogły przekonać się jak przedmioty wpływają na budo-
wanie postaci na scenie

Z GITARĄ NA WIEŻĘ CIŚNIEŃ!

To będzie pokaz 
przedpremierowy Teatralne zabiegi magiczne
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Pamiątkowe róże 
i magiczny głos 

We wtorek, 7 marca w sali widowiskowej Strzelińskiego Ośrod-
ka Kultury odbył się koncert z okazji Dnia Kobiet. Na scenie 
wystąpił Grzegorz Wilk z zespołem, który magicznym głosem 
zauroczył  żeńską część publiczności. Tuż przed koncertem Bur-
mistrz Miasta i Gminy Strzelin Dorota Pawnuk złożyła wszyst-
kim kobietom życzenia z okazji ich święta. Publiczność aktywnie 
uczestniczyła w koncercie, a bilety rozeszły się jak przysłowiowe 
świeże bułeczki. Dodatkowo w holu Strzelińskiego Ośrodka Kul-
tury można było kupić ciasto i wesprzeć zbiórkę na rzecz Jasia 
Kosmana. Tradycyjnie już, dzięki wielkim sercom mieszkańców, 
udało się sprzedać wszystkie kawałki. Wszyscy zebrani mogli 
tego dnia podziwiać wystawę prac przygotowaną przez Alek-
sandrę Kuriatę, młodą, zdolną kobietę z pasją. Dla uczestników 
przygotowano również ściankę, przy której można było wyko-
nać pamiątkowe zdjęcia. Tradycyjnie każda z pań otrzymała różę 
z okazji swojego święta.  

SOK

Sala widowiskowa wypełniła się po brzegi

Specjalnie dla pań koncert zagrał Grzegorz Wilk

Seans i wspólne świętowanie 

Miłość jest blisko... 
W środę, 8 marca w Strzelińskim Ośrodku Kul-

tury obchodzono wspólny Dzień Kobiet i Męż-
czyzn. Tym razem w sali widowiskowej odbyła się 
projekcja filmu „Miłość jest blisko”.  Zaintere-
sowanie  darmowymi wejściówkami było bardzo 
duże i na seansie pojawiła się spora widownia. 
Przybyli chętnie robili sobie również zdjęcia przy 
specjalnie przygotowanej pamiątkowej ściance. 

SOK  Widzowie mieli okazję zobaczyć na dużym ekranie polską komedię romantyczną

Przeniosła słuchaczy 
w malowniczy świat 

Koncert piosenki francuskiej to jedna z wielu propozycji, którą 
zaoferował w marcu mieszkańcom Strzeliński Ośrodek Kultury. 
Na scenie pojawiła się Yaga Kowalik, która przy akompaniamen-
cie akordeonu wykonała wiele znanych utworów takich artystów 
jak: Juliette Greco, Edith Piaf, czy Charles Aznavour. Artystka 
przeniosła słuchaczy w świat malowniczego wzgórza Montmar-
tru - urokliwych, krętych uliczek artystycznej dzielnicy Paryża. 
Przypomniała piosenki, które kiedyś podbiły cały świat, francu-
skie przeboje wszechczasów. Licznie zebrana publiczność świet-
nie bawiła się w tych rytmach. 

SOK

Artystka zaprezentowała francuskie przeboje wszechczasów

Panie świętowały w sołectwach 
Marzec kojarzy się wszystkim z początkiem wiosny. To także miesiąc, w którym panie obchodzą swoje święto. Imprezy z tej 

okazji odbyły się nie tylko w mieście, ale także sołectwach naszej gminy. Wydarzenia organizowali sołtysi wraz z radami sołec-
kimi. O oprawę muzyczną zadbali przedstawiciele Strzelińskiego Ośrodka Kultury. W każdej wsi wydarzenia były bardzo udane 
i cieszyły się sporą frekwencją mieszkanek i mieszkańców. Strzeliński Ośrodek Kultury z muzyczną ofertą odwiedził: Gościęci-
ce, Pławną, Karszówek, Dobrogoszcz, Gębczyce. Poniżej publikujemy zdjęcia z częsci uroczystości.

RED



Nr 3(102) 29 marca 2023

17

Aktywnie spędzają czas 
W Strzelińskim Ośrodku Kultury cyklicznie odbywają 

się zajęcia i warsztaty dla zorganizowanych grup szkolnych 
i przedszkolnych z gminy Strzelin. Animatorzy proponują bo-
gatą ofertę różnotematycznego spędzania czasu. Wśród zajęć 
możemy znaleźć te o charakterze technicznym, plastycznym, 
muzycznym, ruchowym, a także wszelakie gry i zabawy. Orga-
nizowane są również warsztaty tematyczne powiązane z najbliż-
szymi świętami kalendarzowymi. W ostatnim czasie jako przy-
kład mogą posłużyć: Dzień Kobiet i Mężczyzn oraz powitanie 
wiosny. Dzieci tworzyły gry planszowe, tańczyły, malowały 
i wykonywały prace techniczne. Przez cały rok drzwi Strzeliń-
skiego Ośrodka Kultury będą otwarte dla najmłodszych. 

SOK

 Podcza zajęć uczestnicy wykonują m.in. prace plastyczne

Niecodzienne 
świętowanie 

Strzelińska biblioteka zor-
ganizowała w tym roku nie-
codzienny Dzień Kobiet. 
Panie brały udział w konku-
rencjach sportowych, zręcz-
nościowych i umysłowych. 
Były kręgle, rzucanie rzut-
kami do balonów, rozwiązy-
wanie łamigłówek i tworze-
nie strojów z tego „co było 
pod ręką”. Potem przyszedł 
czas na słodki poczęstunek 
i na prezenty niespodzianki. 
Wszystkie uczestniczki świet-
nie bawiły się na spotkaniu.

RED Kobiety spędziły miło czas podczas zorganizowanego wydarzenia w strzelińskiej bibliotece

W drugiej połowie mar-
ca w Publicznej Szkole 
Podstawowej nr 4 w Strzelinie odbył się finał X Powiatowego Konkursu Przyrodniczego dla klas I – III.

Uczestników konkursu  powitała dyrektor szkoły Alicja Porada, która życzyła powodzenia  w rozwiązywaniu zadań. Nadmie-
niła, że wszyscy już są zwycięzcami, ponieważ reprezentują swoją szkołę jako najlepsi z dziedziny przyrody.

I. Cele edukacyjne 
konkursu to:  
1. Rozwijanie zainteresowań 
przyrodniczych i wspieranie 
uzdolnień uczniów.
2. Kształtowanie właści-
wych postaw człowieka 
wobec przyrody.
3. Rozwiajanie umiejętności 
stosowania zdobytej wiedzy 
w praktyce. 
4. Stworzenie możliwości 
osiągnięcia sukcesu. 
5. Kształcenie logicznego 
myślenia. 
6. Pobudzenie wrażliwości 
na piękno przyrody.

W konkursie wzięło udział 27 uczniów ze szkół powiatu strzelińskiego. Uczestnicy rozwią-
zywali test składający się z 20 zadań zamkniętych 
o różnym stopniu trudności. Komisja konkursu 
w składzie: Alicja Szczepańska, Magdalena Łopa-
ta, Aleksandra Gralak sprawdziła testy i podliczyła 
zdobyte przez uczestników punkty.

Wyłoniono laureatów 
na poszczególnych poziomach:

Klasy I:
1miejsce  - Maja Wyszyńska PSP nr 4 Strzelin
2 miejsce  - Antoni Psiurski PSP Wiązów
3 miejsce - Lucjan Chamuczyński  PSP Biały Kościół 
3 miejsce - Amelia Kuc PSP nr 5 Strzelin
Klasy II:
1miejsce - Amelia Milewska PSP nr 5 Strzelin
2 miejsce - Pola Marciniak PSP  Prusy 
3 miejsce  - Izabela Budzik PSP Jaworów 
3 miejsce - Nina Tokarz – Jadżyn  PSP Borek Strzeliński 
3 miejsce - Antonina Kocimska PSP nr 4 Strzelin
Klasy III :
1 miejsce - Maciej Kietrys PSP nr 3  Strzelin 
2 miejsce - Jerzy Czwartacki PSP nr 5 Strzelin
2 miejsce - Antonina Chlebosz PSP nr 4 Strzelin
3 miejsce - Hubert Kołacz PSP  Wiązów

 

Laureaci otrzymali książki i dyplomy ufundowa-
ne przez Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin, Staro-
stę Strzelińskiego, Wójta Gminy Przeworno oraz 
Dyrektora PSP nr 4 w Strzelinie. Nagrodzonym 
i wszystkim uczestnikom serdecznie gratulujemy. 
Organizatorkami konkursu były: Katarzyna Kuź-
ma i Aleksandra Gralak, a w ceremonii wręczenia 
nagród gminę Strzelin reprezentowała burmistrz 
Dorota Pawnuk. 

RED 

Jubileuszowa 
- X edycja Poznaliśmy zwycięzców 

konkursu przyrodniczego

Uroczyste podsumowanie konkursu i wręczenie nagród najlepszym uczestnikom
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Do konkursu przystąpiło łącznie 26 uczestników z 10 szkół gminy i powia-
tu, w kategoriach: 

- klasy 5-6 (14 uczniów) 
- klasy 7-8  (12 uczniów). 
Komisja konkursowa wyłoniła laureatów na poszczególnych poziomach:
w kat. klas V-VI:

 I miejsce - Hanna Sekuła PSP nr 4 Strzelin
 II miejsce - Natan Furmański PSP nr 3,   Piotr Woroniecki PSP nr 4

III miejsce - Patrycja Kunysz PSP nr 5

w kat. klas VII-VIII:
I miejsce - Iga Galiczyńska PSP nr 5 Strzelin

II miejsce - Wojciech Kałuża PSP nr 4 Strzelin
III miejsce - Marta Kuriata PSP nr 5 Strzelin

W ceremonii wręczenia nagród i dyplomów wzięli udział przedstawiciele pa-
tronów. Gminę Strzelin reprezentował zastępca burmistrza Mariusz Kunysz. 

RED

XVI  Powiatowy Konkurs Mitologiczny
Laureaci na pamiątkowym zdjęciu

W drugiej połowie marca w Publicznej Szkole Podstawowej nr 4 w Strzelinie odbyła się kolejna edycja mitologicznych zmagań 
dla uczniów klas V-VIII  szkół podstawowych powiatu. Patronat honorowy nad tym szkolnym przedsięwzięciem objęli 

Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin oraz Starosta Powiatu Strzelińskiego.      

Zmagali się z „królową nauk”
W środę, 22 marca, w Publicznej Szkole Podstawowej nr 4 w Strzelinie odbył się  X 
Powiatowy Konkurs  Matematyczny. Była to już dziesiąta edycja tej edukacyjnej 
rywalizacji, przygotowanej przez nauczycieli strzelińskiej "Czwórki".

Poziom konkursu był naprawdę wysoki, a uczestnicy- uczniowie szkół podstawowych z powiatu strzelińskie-
go wykazali się dużą wiedzą. Rywalizację tradycyjnie zorganizowano w dwóch  kategoriach - klas IV-V i klas 
VI-VIII. Nagrody książkowe i dyplomy wręczyli lauretaom przedstawiciele lokalnych samorządów - burmistrz 
Dorota Pawnuk, wicestarosta Marek Mierzwiński, a w podsumowaniu konkursu uczestniczyła również - Agata 
Bartulica, dyrektor Zespołu Oświaty Gminnej w Strzelinie. Poniżej publikujemy listę laureatów. 

Kategoria klas IV-VI :
I miejsce - Patrycja Kunysz PSP nr 5 Strzelin

II miejsce - Bartosz Celeszczuk -  PSP Wiązów
III miejsce - Miłosz Borowczyk PSP nr 5 Strzelin

Kategoria klas VII-VII:
I miejsce - Tymoteusz Zatwardnicki  PSP nr 5 Strzelin

Jakub Dwernicki PSP 5, Konrad Gontlach - PSP Wiązów
II miejsce - Mikołaj Sobczyk PSP nr 4 Strzelin

III miejsce - Daria Góral - SP  Przeworno
RED

Patrycja Kunysz wygrała w kategorii klas IV-VI
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Rywalizowali o puchar burmistrza 
W drugiej połowie marca w Publicznej Szkole Podstawowej nr 5 im. Bolka I Świdnickiego w Strzelinie odbył się 

II Turniej Tenisa Stołowego o puchar Burmistrza Miasta i Gminy Strzelin. Organizatorem sportowego wydarzenia 
było Stowarzyszenie Trzeźwościowe „Promienie” ze Strzelina. W turnieju wzięli udział członkowie: Stowarzyszenia 
„Most” z Wrocławia, Stowarzyszenia Abstynenckiego „Świeży Oddech” z Oławy oraz nasi reprezentanci z „Pro-
mieni”. Do rywalizacji stanęło siedemnastu zawodników w trzech kategoriach. Wśród kobiet wygrała Hanna Stefa-
niak, w grupie seniorów zwyciężył Marek Łukasiewicz, a wśród dzieci I miejsce zajął Karol Brodawka. 

RED

W zawodach wzięli udział reprezentanci trzech stowarzyszeń

„Wyrasta z niego zawodnik dużego kalibru”

Złoty medal 
strzelińskiego boksera

Dawid Brycki z MD Boxing Club Strzelin nie dał szans rywalom 
i w doskonałym stylu wygrał Mistrzostwa Dolnego Śląska. Finało-
wy pojedynek strzelinianin wygrał przez techniczny nokaut.

Na początku marca w Wałbrzychu odbył się 7. Międzynarodowy Turniej Bokser-
ski. W zawodach wziął udział zawodnik MD Boxing Club Strzelin Dawid Brycki. 
Jego przeciwnikiem był Wojciech Latosi z klubu Orzeł Oleśnica. Pięściarze stoczyli 
pojedynek na wysokim poziomie. Nasz zawodnik od samego początku narzucał 
tempo, wygrywając jednogłośną decyzją sędziów. Dla Dawida Bryckiego zawody 
były doskonałą okazją do szlifowania formy przed Mistrzostwami Dolnego Śląska. 
Podczas turnieju zaprezentował się jeszcze Mike Drużga, wychowanek strzeliń-
skiego klubu. - Mike był tydzień w domu, więc przy okazji zorganizowaliśmy 
z trenerem Krzysztofem Sadłoniem sparing z jego zawodnikiem, obecnym 
Mistrzem Polski Jakubem Krzpietem. Chłopaki stoczyli bardzo dobrą wal-
kę, a my trenerzy mieliśmy satysfakcję, że mogli po raz kolejny ze sobą bok-
sować i zdobyć cenne doświadczenie – mówi trener Marcin Drużga. 

Kolejne ważne zawody odbyły się w drugiej połowie marca. W Świdnicy roze-
grano 77. Mistrzostwa Dolnego Śląska. W ringu zaprezentowało się blisko 200 
zawodników, a wśród nich Dawid Brycki ze strzelińskiego klubu. Przypomnijmy, że 
w ubiegłym roku nasz bokser zdobył na tej imprezie wysokie, drugie miejsce. Od 
tamtego czasu młody pięściarz zrobił ogromny postęp, więc oczekiwania na dobry 
wynik były duże. Pierwszą walkę Dawid wygrał jednogłośną decyzją sędziów. Ko-
lejny pojedynek również wygrał bez problemów. W finałowej walce nasz pięściarz 
pokazał się z bardzo dobrej strony. Zdeklasował przeciwnika, który był trzykrotnie 
liczony przez sędziego. W trzeciej rundzie przerwano walkę, a strzelinianin mógł 
cieszyć się z wygranej przez techniczny nokaut i zdobycia złotego medalu. – Je-
stem bardzo zadowolony ze startu Dawida. Pokazał, że ciągle się rozwija. 
Wyrasta z niego zawodnik dużego kalibru, co niezmiernie mnie cieszy – 
przyznaje trener Marcin Drużga. 

Teraz strzelińskich bokserów czekają przygotowania przed czerwcowymi Mi-
strzostwami Polski. Trzymamy kciuki za kolejne dobre występy. 

Opr. JO 

Dawid Brycki stanął na najwyższym stopniu podium podczas Mistrzostw Dolnego Śląska w boksie

Zagrali po raz piąty

Turniej pamięci strzelińskiego szachisty
W niedzielę, 19 marca w Urzędzie 

Miasta i Gminy Strzelin rozegrano 
V Memoriał Szachowy im. Zbignie-
wa Chomickiego. Wydarzenie spor-
towe patronatem objęła burmistrz 
Strzelina Dorota Pawnuk. W kla-
syfikacji generalnej najlepszym za-
wodnikiem został Vadim Razin 
(Ukraina). Drugie miejsce zdobył 
Piotr Sabuk (WKS Kopernik), 
a trzecie Piotr Piesik (MASZ Ryb-
nik). W klasyfikacji kobiet miejsca 
medalowe zdobyły: I - Aleksandra 
Czarnicka (UKS SP 3 w Bogatyni), 
II - Evelina Trofimova (MUKS 
MDK Śródmieście Wrocław), III - 
Małgorzata Miłosz (KSz Miedź 
Legnica). Wśród juniorów do 16 lat 
w gronie najlepszych znaleźli się: 
I miejsce - Witold Lechowski (WKSz Hetman), II - Krzysztof  Miklosz ( KSz Miedź Legnica), III - Eryk 
Krawczyk (MUKS MDK Śródmieście Wrocław). W kobiecej rywalizacji w tej grupie wiekowej I miejsce 
zajęła Liliana Lechowska (WKSz Hetman), II - Martyna Kuriata (SCSE MAT Strzelin), III - Kamila 
Fiedorek (WKSz Hetman). Nagrodę specjalną dla najlepszego zawodnika ze Strzelina zdobył Patryk Po-
powicz, natomiast tytuł najlepszego zawodnika sekcji MAT SCSE wywalczył Dariusz Kawulak. 

Wszyscy laureaci zostali nagrodzeni, a upominki wręczyli burmistrz Strzelina Dorota Pawnuk, prezes 
Dolnośląskiego Związku Szachowego, a zarazem sędzia turnieju Aleksander Sokólski, członek zarządu 
Strzelińskiego Centrum Sportowo-Edukacyjnego Jerzy Put, oraz koordynator turnieju i trener sekcji sza-
chowej MAT SCSE Andrzej Sobolewski. 

Szczegółowe wyniki turnieju dostępne są na stronie internetowej www.chessarbiter.com. 

Dla przypomnienia dodajmy, że Zbigniew Chomicki był znanym strzelińskim szachistą.
Wielokrotnie zdobywał tytuł mistrza Strzelina i powiatu strzelińskiego. Był również laureatem 

finałów drużynowych Złotej Wieży – Żagań, Kętrzyn i Cieszyn. Dwukrotnie zdobył Brązową Wie-
żę – Żagań i Cieszyn. W 1971 r. uzyskał uprawnienia Sędziego Szachowego II–giej klasy Polskiego 
Związku Szachowego. Od 1965 r. do 2009 r. prowadził zajęcia sekcji szachowej w Strzelińskim 
Ośrodku Kultury, za co w 2002 r. został odznaczony tytułem Przyjaciel Kultury, za niezwykłą pasję 
wkładaną w kształcenie wciąż nowych zastępów szachistów. Dzięki niemu w tutejszej lokalnej 
społeczności szachy na stałe wpisały się codzienny sport rozrywkowy.

RED

Turniej cieszył się dużym zainteresowaniem
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Start etapu i lotna premia

Do Strzelina 
zawitają gwiazdy 

światowego kolarstwa
1 sierpnia ze Strzelina wystartuje jeden z eta-
pów najbardziej prestiżowego kolarskiego 
wyścigu - Tour de Pologne. Gmina Strzelin bę-
dzie współorganizatorem tego przedsięwzię-
cia, a w naszym mieście zostanie ulokowane 
zarówno miasto startowe, jak i lotna premia. 

Kolejna edycji „Pegazika”  rozstrzygnięta

Będą reprezentować powiat w finale wojewódzkim 
Na początku marca w sali konferencyjnej Strzelińskiego Ośrodka Kultury odbył się XXVI Dolnośląski Konkurs Recytatorski 

„Pegazik”. Pierwszego dnia wystąpili uczniowie z klas IV-VI. O miano najlepszego w kategorii „młodszych” walczyło aż 18 
uczestników. Trzecie miejsce zajęła reprezentantka Szkoły Podstawowej nr 5 w Strzelinie Małgorzata Romelczyk. Drugą lokatę 
wywalczyła Julia Rowicka ze Szkoły Podstawowej w Przewornie, a pierwsze miejsce zajęła Oliwia Kotarska również ze Szkoły 
Podstawowej w Przewornie, która bę-
dzie reprezentowała powiat strzeliński 
podczas finału wojewódzkiego, w dru-
giej połowie kwietnia w Kłodzku 

Następnego dnia w konkursie rywali-
zowali uczniowie z klas VI-VII. O mia-
no najlepszego w kategorii „starszych” 
walczyło 9. uczestników. Trzecie miej-
sce zajął reprezentant Szkoły Podsta-
wowej w Przewornie Sebastian Adry-
kowski. Drugą lokatę wywalczyła Zofia 
Smalec, również ze Szkoły Podstawo-
wej w Przewornie, a pierwsze miejsce 
zajął Wiktor Markowski ze Szkoły Pod-
stawowej nr 5 w Strzelinie, który będzie 
reprezentował powiat strzeliński pod-
czas finału wojewódzkiego w Kłodzku.

SOK

Wiktor Markowski przeszedł do kolejnego etapu konkursu i zaprezentuje się podczas finału w Kłodzku

Oto laureatki w kategorii młodszych uczestników

Nasz samorząd skorzystał z propozycji głównego orga-
nizatora wyścigu grupy Lang Team, a obecnie finalizowa-
ne są ostatnie szczegóły współpracy oraz ostateczna trasa 
etapu. W tej sprawie burmistrz Dorota Pawnuk już kilka 
razy spotkała się z szefem Lang Team i legendą kolarstwa 
- Czesławem Langiem. Dodajmy, że nad kwestiami tech-
nicznymi, opracowaniem trasy oraz sprawami bezpieczeń-
stwa czuwa dyrektor touru - znany polski kolarz i olimpij-
czyk - Przemysław Niemiec.   

Wiadomo już, że honorowy start, wraz z poprzedzającą go 
prezentacją zawodników, odbędzie się w strzelińskim Ryn-
ku. To właśnie w tym miejscu pojawią się zawodnicy ponad 
20 najlepszych kolarskich - polskich i zagranicznych ekip. 
W Rynku zostaną też rozlokowane autokary i inne pojazdy 
drużyn, a kibice będą mieli okazję zobaczyć z bliska znanych  
kolarzy oraz poczuć niezwykły klimat tego wielkiego sporto-
wego wydarzenia. 

Pierwszy odcinek etapu to Strzelin - Sobótka. Warto pod-
kreślić, że po dotarciu do Sobótki kolarze powrócą do Strze-
lina, gdzie powalczą o punkty na lotnej premii zaplanowanej 
na ul. Wojska Polskiego, w okolicach sklepu ogrodniczego. Po 
wyjeździe ze Strzelina kolarze pojadą do Grodkowa, a metę 
i zakończenie etapu przewidziano w Opolu.

Współorganizacja tak dużego i przestiżowego wydarzenia 
będzie niewątpliwie wielkim wyzwaniem dla strzelińskiego 
samorządu i wszystkich jego jednostek, ale też świetną oka-
zją do promocji gminy Strzelin w Polsce i na całym świecie. 
Nie jest bowiem żadną tajemnicą, że Tour de Pologne, to wy-
darzenie uważnie śledzone nie tylko w naszym kraju, ale też 
w Europie i świecie. Mieszkańcy muszą się liczyć z pewnymi 
utrudnieniami w ruchu, ale organizatorzy będą o nich infor-
mować z dużym wyprzedzeniem. Na czas organizacji miasta 
startowego z Rynku będą musiały zniknąć wszystkie parkujące 
tam pojazdy. 

Warto przypomnieć, że nie jest to pierwsze kolarskie wyda-
rzenie w najnowszej historii naszej gminy. W 2015 roku gminy: 
Strzelin i Kondratowice oraz powiat strzeliński współorgani-
zowały Mistrzostwa Polski w Kolarstwie Szosowym. 

Bardziej szczegółowe informacje o wyścigu będą się poja-
wiać na łamach kolejnych wydań „Nowin Strzelińskich”.

RED

Burmistrz Dorota Pawnuk oraz szef Lang Team - Czesław Lang


